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Slovo starostky
Vážení spoluobčané,
v letním vydání našeho zpravodaje si

dovolím v krátkosti zmínit pár slov o pl-
nění stěžejních investičních akcí, které si
obec vytýčila zrealizovat v tomto roce.
V březnu 2008 byl uveden do provozu
nově zrekonstruovaný obecní úřad
(cena díla — cca 10 mil. Kč, vč. stavební-
ho dozoru a projektu). Nově upravené
prostory kanceláří poskytují občanům
diskrétnější zázemí při vyřizování po-
třebných záležitostí a zaměstnancům
mnohem hezčí a zdravější pracovní pro-
středí. Také nově zrekonstruovaný míst-
ní hřbitov se stal důstojným pietním mís-
tem, který oceňují spoluobčané a turisté,
dokonce i ze zámoří (cena díla — cca 2
mil. Kč, vč. stavebního dozoru a projek-
tu). O prázdninách proběhly opravy
místních komunikací (na Horním Skle-
nově a v Rychalticích). Většinou, z důvo-
du vandalství, jsou vyměňovány poško-
zené dopravní značky za nové. Aktuali-
zaci přelepů na informačních tabulích
v rámci projektu „Lašská brána Beskyd“,
nejvíce ocení návštěvníci a turisté naší
obce. V září začneme s rekonstrukcí
lávky u koupaliště (cena díla — cca 320
tis. Kč). Společnost Lesostavby Frý-
dek–Místek, a. s., nám provedla opravu
opěrné zdi části mlýnského náhonu
(cena díla — cca 50 tis. Kč) v Dolním
Sklenově. Díky kvalitně odvedené práci
již nehrozí zborcení komunikace. I v le-
tošním roce zastupitelé vyčlenili z rozpo-
čtu obce částku (cca 95 tis. Kč) na orga-
nizační zajištění festivalu MHF Janáčko-
vy Hukvaldy 2008. Zastupitelé obce od-
souhlasili převod části majetku z TJ
Sokol Hukvaldy do majetku obce
a schválili (cca 300 tis. Kč) na zpracování
projektové dokumentace na rekonstruk-
ci stávajících kabin, přestavbu garáže na
sociální zařízení v areálu TJ Sokol Hu-

SSSSpppprrrráááávvvvaaaa    oooobbbbcccceeee kvaldy včetně stavby spojovacího traktu
mezi stávajícími kabinami a garáží v are-
álu TJ Sokol Hukvaldy. Těší mě, že po
dlouhých čtyřech letech zastupitelé na
svém červencovém zasedání odsouhlasi-
li schválení změny č. 3 a č. 4 územního
plánu obce Hukvaldy. Současně zastupi-
telé rozhodli o ukončení přijímání dal-
ších požadavků pro změnu č. 5 územní-
ho plánu obce Hukvaldy. Průběžně obec
zajišťuje čistění mlýnského náhonu, po-
toků, údržbu obecních prostranství,
místních komunikací a veřejných ploch
v majetku obce.

Zastupitelé obce v srpnu na svém 11.
zasedání schválili Smlouvu o dílo se spo-
lečností NOSTA s. r. o., ul. Svatopluka
Čecha 2088/13, z Nového Jičína na inv.
akci: „Stavební úpravy školní kuchyně
při ZŠ a MŠ Leoše Janáčka Hukvaldy,
p. o.“ Jedná se o finančně náročnou stav-
bu. Cena díla dle smlouvy včetně DPH
činí 9 952 508 Kč (bez stavebního dozo-
ru). Předmětem díla budou stavební
práce na stávající školní kuchyni a přileh-
lých místnostech v I. a II. nadzemním po-
dlaží školy, jejichž cílem je vybudovat
varnu, provozní a denní místnost kuchy-
ně, sociální zařízení pro zaměstnance
včetně sprchy a úklidové místnosti. Sou-
částí prací dle smlouvy bude provedení
nové vzduchotechniky, zdravotechnic-
kých rozvodů, rozvodů zemního plynu,
ústředního teplovodního vytápění, elekt-
roinstalace a obnova technologického
zařízení kuchyně. V I. NP budou přebu-
dovány stávající místnosti na sklady po-
travin, provozní místnost, sklad chemie,
prádelnu a sklad biologických odpadů.
Předpokládané ukončení stavby včetně
úklidu všech místností — do konce měsí-
ce října. Zahájení provozu školní kuchy-
ně — reálný předpoklad od 1. 11. 2008.
Dílo bude realizováno v souladu s platný-
mi zákony ČR, normami ČSN, dle dopo-
ručených předpisů a metodik. Obec na
tuto finančně náročnou akci podala žá-
dost o dotaci z Regionálního operačního
programu MSK, z programu Rozvoje ven-
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obce svolá pracovní zasedání zastupitel-
stva s těmi občany, kterých se stavba
chodníku dotkne nebo je stavba chodní-
ku v jejich blízkosti. Po projednání přija-
telné varianty v orgánech obce bude
zpracována projektová dokumentace na
výstavbu II. etapy chodníku. (Samotná
realizace stavby chodníku bude možná
pouze v případě získání dotace).

Úpravy místního hřbitova v Rychalti-
cích

Obec připravuje zpracování projektové
dokumentace na úpravy místního hřbi-
tova v Rychalticích. Na zářijové schůzí
rady bude projednán výběr firem a pro-
běhne výběrové řízení na zhotovitele
projektu. V rámci zadávacích podmínek
bude nezbytné vyřešit majetkoprávní vy-
pořádání pozemků na hřbitově, příjezd
ke kostelu, a další. K samotné realizaci
a úpravě hřbitova může dojít pouze za
předpokladu získání minimálně 80 % do-
tace z celkových způsobilých nákladů.

Náhradní výsadba zeleně
V rámci připravovaného rozšíření ko-

munikace R 48 obec obdržela z Ředitelství
silnic a dálnic ČR Ostrava, finanční pro-
středky ve výši 817 512 Kč na náhradní vý-
sadbu zeleně na pozemcích v územním
obvodu obce Hukvaldy. Radou obce byly
projednány zadávací podmínky na reali-
zaci výsadby, konkrétně se jedná o lokali-
ty hukvaldské aleje a areálu hřiště za bý-
valým kulturním domem v Rychalticích.
Realizace náhradní výsadby musí pro-
běhnout do listopadu roku 2010. Obec
má uzavřenou Smlouvu o provedení ná-
hradní výsadby zeleně v Obci Hukvaldy,
kterou schválila rada obce na své schůzi
dne 25. 3. 2008, č. usnesení 28/805.

Silnice R 48 Rybí — MÚK Rychaltice
Dne 2.7.2008 bylo vydáno územní roz-

hodnutí o umístění veřejně prospěšné
stavby „Silnice R 48 Rybí — Příbor —
MÚK Rychaltice“. Obec Hukvaldy jako
účastník řízení podle stavebního zákona
podal (v červenci 2008) z důvodu zabez-
pečení kvality bydlení občanů místní

kova. Dotace nám nebyla, bohužel, při-
znána. Zajištění financování stavby s roz-
počtu obce (dotace, úvěrem).

PŘIPRAVUJEME
opravu střechy na budově č. p. 110

(Muzeum cínů), do které při deštích zaté-
ká a ničí vybavení interiérů. V letošním
roce je také v plánu realizace údržby stře-
chy bývalé školy Mládeži v Rychalticích.

CO VÁS ZAJÍMÁ
Kanalizace obce — je zpracována pro-

jektová dokumentace pro územní roz-
hodnutí, probíhá její projednávání na
Stavebním úřadě v Brušperku. Po vydání
územního rozhodnutí proběhne výběro-
vé řízení na zhotovitele projektové doku-
mentace pro stavební povolení. Samotná
realizace (kanalizace), nejdříve za 4 až 5
let (pouze v případě, že se obci podaří za-
jistit dotaci).

„Stavební úpravy mostu ev. č. 486 - 012
v Dolním Sklenově, na silnici II/486“

Z důvodu velmi špatného stavu mostu
bude v nejbližších dnech stávající most
v Dolním Sklenově v nezbytném rozsahu
opraven. Po dobu prací bude provoz
řízen přenosnou světelnou signalizací.
Předpoklad realizace oprav — III. čtvrtle-
tí 2008. Předpokládaná délka trvání
oprav, cca 2 měsíce.

Co se týče výstavby nového mostu.
S vlastníky stavbou dotčených pozem-

ků jsou uzavírány kupní smlouvy
o smlouvách budoucích na trvalé zábory
pozemků.V červenci 2008 proběhlo na
obecním úřadě další jednání, dosud ne-
došlo k dohodě s p. M. Dryjákem a p. P.
Reisigem, jejichž trvalé zábory jsou pro
stavbu nového mostu, stěžejní. Trvalý
zábor pozemků p. Resiga (po úpravách
projektové dokumentace), činí cca 420
m2. Trvalý zábor p. M. Dryjáka je nezmě-
něn, činí cca 222 m2.

2. etapa chodníku v obci: Dolní Sklenov
— Rychaltice.

Obec má zpracovanou studii provedi-
telnosti na 2.etapu chodníku v obci, s vy-
značením trasy. Na podzim 2008 vedení
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části Rychaltice odvolání proti vydanému
územnímu rozhodnutí o umístění stavby
„Silnice R 48 Rybí — Příbor — MÚK Ry-
chaltice“. V srpnu 2008 bylo svoláno jed-
nání všech zúčastněných stran ve věci
objasnění jednotlivých bodů odvolání
obce Hukvaldy. Podmínkou č. 8 územní-
ho rozhodnutí o umístění veřejně pro-
spěšné stavby bude řešen obsah odvolání
obce Hukvaldy, ze dne 31. 7. 2008. Ředi-
telství silnic a dálnic ČR, Správa Ostrava
(investor stavby) před podáním žádosti
o stavební povolení o umístění veřejně
prospěšné stavby „Silnice R 48 Rybí —
Příbor — MÚK Rychaltice“, zpracuje po-
drobnou hlukovou studii k předmětné
stavbě v lokalitě Rychaltice. S touto hlu-
kovou studii bude obec a spoluobčané
obce s předstihem (v rámci projednávání
stavebního povolení), seznámeni.

Jaroslava Michnová

Přehled přijatých usnesení
z 9. zasedání zastupitelstva
obce Hukvaldy, dne 7. 5. 2008

9/199 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje program 9. zasedání zastupi-
telstva obce Hukvaldy, v tomto znění:

1. Kontrola usnesení z 8. zasedání za-
stupitelstva obce Hukvaldy.

2. Zpráva ověřovatelů zápisu.
3. Zpráva kontrolního a finančního vý-

boru.
4. Převody nemovitostí.
5. Rozpočtová změna č. 1/2008.
6. Závěrečný účet obce Hukvaldy za rok

2007.
7. Různé.
8. Diskuse, závěr. 13:0:0.
9/200 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy

bere na vědomí kontrolu usnesení z 8.
zasedání zastupitelstva obce Hukvaldy,
konaného dne 11. 2. 2008. 13:0:0.

9/201 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
ukládá Radě obce Hukvaldy dopracovat
znění dohody o oboustranné spolupráci

mezi Obcí Hukvaldy a Římskokatolickou
farností Rychaltice o provozování Spole-
čenského centra na st. pozemku parc. č.
7, na k. ú. Rychaltice. 10:0:2.

Z: Rada obce. T: příští zasedání ZO.

9/202 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu ověřovatelů zápi-
su z 8. zasedání zastupitelstva obce Hu-
kvaldy, konaného dne 11. 2. 2008. 13:0:0.

9/203 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu ze zasedání fi-
nančního výboru, konaného dne 17. 4.
2008. 12:0:0.

9/204 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí Kontrolní zprávu č. 6
a usnesení z 8. zasedání kontrolního vý-
boru, konaného dne 18. 3. 2008, a Kon-
trolní zprávu č. 7 a usnesení z 9. zasedání
kontrolního výboru, konaného dne 30. 4.
2008. 13:0:0.

9/205 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr prodeje části pozemku
parc. č. 724/1, na k. ú. Sklenov. 11:0:2.

9/206 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr prodeje části pozemku
parc. č. 453/2, o výměře 1117 m2, na k. ú.
Rychaltice. 12:0:1.

9/207 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr prodeje pozemku, parc.
č. 505/9, o výměře 784 m2, na k. ú. Skle-
nov. 13:0:0.

9/208 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje odložení záměru prodeje po-
zemku parc. č. 505/55, na k. ú. Sklenov.
13:0:0.

9/209 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje přijetí daru od TJ Sokol Hu-
kvaldy, parc. č. 524, stavební, o výměře
104 m2 vč. objektu — občanská vybave-
nost (šatny, WC), na k. ú. Sklenov, formou
darovací smlouvy. 13:0:0.

9/210 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje — záměr přijetí daru od TJ
Sokol Hukvaldy, parc. č. 708 o výměře 89 m2,
zastavěná plocha, garáž a parc. č. 446/2
o výměře 1465 m2, ostatní plocha, vše na
k. ú. Sklenov, formou smlouvy o budoucí
darovací smlouvě. 13:0:0.
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9/211 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy

zmocňuje starostku obce podpisem
smluv na parc. č. 524 stavební, parc. č.
708 zastavěná plocha a parc. č. 446/2
ostatní plocha, vše na k. ú. Sklenov dle
usnesení č. 9/209 a 9/210. 13:0:0.

9/212 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
ukládá místostarostovi obce Hukvaldy
připravit podklady pro výběrové řízení na
přípravu stavebních úprav objektu kabin,
šaten a WC na parc. č. 524 stavební, na
k. ú. Sklenov. 12:0:1.

Z: MS. T: 30. 6. 2008.
9/213 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy

schvaluje dle § 84 odst. 2 písm.c) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení),
v platném znění, Rozpočtovou změnu č.
1/2008. Rozpočtovou změnou č. 1/2008
dojde ke změně na straně příjmů na
20 735 700 Kč, a na straně výdajů na
26 714 000 Kč. 13:0:0.

9/214 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2 písm c) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení),
v platném znění Závěrečný účet obce
Hukvaldy za rok 2007, jehož součástí je
Zpráva o výsledku přezkumu hospodaře-
ní obce a vyjadřuje souhlas s celoročním
hospodařením obce Hukvaldy, s výhra-
dami uvedenými ve zprávě o výsledku
přezkoumání hospodaření za rok 2007.
13:0:0.

9/215 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
ukládá starostce obce odstranit nedo-
statky zjištěné ve Zprávě o výsledku pře-
zkoumání hospodaření obce Hukvaldy
za rok 2007, do 31. 10. 2008. 13:0:0.

Z: ST. T. 31. 10. 2008.
9/216 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy

schvaluje Závěrečný účet Sdružení měst
a obcí povodí Ondřejnice za rok 2007.
13:0:0.

9/217 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje rozdělení zlepšeného hospo-
dářského výsledku, sníženého o daňovou
úsporu ve výši 60 960 Kč, příspěvkové or-
ganizace Základní školy a Mateřské školy
L.Janáčka Hukvaldy za rok 2007, a to:
z celkové částky 193 832,26 Kč do fondu
odměn 155 tis. Kč, do fondu rezerv
43 882,26 Kč. 13:0:0.

9/218 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje rozpočet Sdružení měst a obcí
povodí Ondřejnice se sídlem v Brušperku
na rok 2008. Na straně příjmu 1 574 800
Kč, financování 99 600 Kč a na straně vý-
dajů 1 674 400 Kč. 13:0:0.

9/219 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o spolupráci
mezi Obcí Hukvaldy a městy Příbor,
Štramberk, Kopřivnice při rozvoji cestov-
ního ruchu a společné propagace na
území smluvních stran pod hlavičkou
„Lašská brána Beskyd.“ 13:0:0.

9/220 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce podpisem
smlouvy o spolupráci mezi Obcí Hukval-
dy a městy Příbor, Štramberk, Kopřivnice
při rozvoji cestovního ruchu a společné
propagace na území smluvních stran pod
hlavičkou „Lašská brána Beskyd,“ dle
usnesení 9/219. 13:0:0.

9/221 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje odměny neuvolněným členům
zastupitelstva obce Hukvaldy dle přílohy
č. 12, která je obsažena v zápisu z 9. zase-
dání zastupitelstva obce Hukvaldy.
12:0:1.

9/222 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu p. starostky o čin-
nosti rady obce za období od 11. 2. 2008
— 7. 5. 2008. 13:0:0.

9/223 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje přijetí dotace z Programu pod-
pory obnovy a rozvoje venkova Moravskos-
lezského kraje 2008 na rekonstrukci lávky
na koupališti v Dolním Sklenově ve výši 250
tis. Kč a uzavření smlouvy mezi Obcí Hu-
kvaldy, zastoupenou starostkou Jaroslavou
Michnovou a Moravskoslezským krajem,
zastoupeným hejtmanem ing. Evženem
Tošenovským, o poskytnutí dotace z rozpo-
čtu Moravskoslezského kraje. 13:0:0.

9/224 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce podpisem
smlouvy dle usnesení 9/223. 13:0:0.

9/225 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zamítá zařazení žádosti p. Šárky Klosové,
Hájov 81, Příbor, o doplnění změny č. 5
územního plánu obce Hukvaldy do pro-
gramu 9. zasedání zastupitelstva obce
Hukvaldy. 10:3:0.
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9/226 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy

souhlasí se zařazením do území působ-
nosti Místní akční skupiny Pobeskydí, dle
Programu rozvoje venkova ČR, osy IV.
11:0:2.

9/227 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci starostky obce
o podání žádosti o dotaci na akci „Sta-
vební úpravy školní kuchyně v ZŠ a MŠ L.
Janáčka Hukvaldy, p. o.“ 13:0:0.

9/228 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci starostky obce
o náhradní výsadbě zeleně v obci Hu-
kvaldy. 13:0:0.

9/229 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci starostky obce
o přípravných jednáních, týkajících se re-
konstrukce mostu v Dolním Sklenově.
12:0:0.

9/230 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
ukládá Obecnímu úřadu Hukvaldy zasí-
lat DVD záznam z jednání zastupitelstva
obce Hukvaldy všem členům zastupitel-
stva obce, vždy do jednoho měsíce po
jednání zastupitelstva obce. 8:1:3

Z: OÚ. T: průběžně.
Projednáno bez přijatého usnesení:
— Zastupitelstvo obce Hukvaldy

schvaluje zavedení místního koeficientu
ve výši 2 dle § 12 zákona 338/1992 Sb;
o dani z nemovitosti, v platném znění,
s platností od roku 2009. 6:6:1.

V Hukvaldech 7. 5. 2008
Jaroslava Michnová Lukáš Strakoš
starostka místostarosta

Přehled přijatých usnesení
z 10. zasedání zastupitelstva
obce Hukvaldy, konaného
dne 24. 7. 2008

10/231 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje program 10. zasedání zastu-
pitelstva obce Hukvaldy, v tomto znění:

1. Kontrola usnesení z 9. zasedání za-
stupitelstva obce Hukvaldy.

2. Zpráva ověřovatelů zápisu.

3. Zpráva kontrolního a finančního výboru.
4. Převody nemovitostí.
5. Změny územního plánu obce Hu-

kvaldy č. 3 a č. 4.
6. Návrh na zrušení obecně závazných

vyhlášek obce Hukvaldy.
7. Rozpočtová změna č. 2/2008.
8. Různé.
9. Diskuse, závěr. 13:0:0.

10/232 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje uzavření Dohody o obou-
stranné spolupráci mezi Obcí Hukvaldy
a Římskokatolickou farností Rychaltice
zastoupenou P. Th. Lic. Dariuszem Jedr-
zejskim, o provozování „Společenského
centra“ na st. pozemku parc. č. 7, na k. ú.
Rychaltice. 12:0:1.

10/233 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy zmocňuje starostku obce k podpisu
Dohody o provozování „Společenského
centra“ na st. pozemku, parc. č. 7, na k. ú.
Rychaltice. 12:0:1.

10/234 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy bere na vědomí zprávu o kontrole
usnesení z 9. zasedání zastupitelstva
obce Hukvaldy, konaného dne 7. 5. 2008.
14:0:0.

10/ 235 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy bere na vědomí zprávu ověřovatelů
zápisu z 9. zasedání zastupitelstva obce
Hukvaldy, konaného dne 7. 5. 2008.
14:0:0.

10/236 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy bere na vědomí zprávu ze zasedání fi-
nančního výboru, ze dne 30. 6. 2008,
přednesenou předsedou výboru, p. Jaro-
slavem Petrem. 13:0:1.

10/237 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy bere na vědomí Kontrolní zprávu č. 8
a usnesení z 10. zasedání kontrolního vý-
boru, konaného dne 16. 7. 2008, předne-
senou předsedou výboru, p. JUDr. Ladi-
slavem Svobodou. 14:0:0.

10/238 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy ukládá Radě obce vypracovat návrh
cen obecních pozemků, určených pro
prodej. 13:0:0.

Z: Rada obce T: příští zasedání ZO.
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10/239 — Zastupitelstvo obce Hukval-

dy schvaluje záměr prodeje pozemku
parc. č. 505/55, na k. ú. Sklenov. 14:0:0.

10/240 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje záměr prodeje pozemku
parc. č. 449/16, o výměře 57 m2, na k. ú.
Rychaltice. 14:0:0.

10/241 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy ukládá písemně informovat všechny
majitele pozemků, sousedících s parce-
lou č. 449/16 na k. ú. Rychaltice, o zámě-
ru obce tento pozemek prodat. 10:1:2.

10/242 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy vydává Veřejnou vyhlášku čj.
480/So/08, kterou se vydává Změna č. 3
a č. 4 územního plánu obce Hukvaldy,
formou opatření obecné povahy. 14:0:0.

10/243 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje Obecně závaznou vyhlášku
obce Hukvaldy č. 1/2008, kterou se zru-
šují Obecně závazné vyhlášky obce Hu-
kvaldy č. 1/1993 „Obecně závazná vy-
hláška o stanovení atraktivní zóny v obci
Hukvaldy“, č. 2/1993 „Obecně závazná
vyhláška obce Hukvaldy o čistotě v obci
a veřejném pořádku“ a č. 1/1999 „Obec-
ně závazná vyhláška o omezení vstupu
v oboře, s účinností od 15. 8. 2008. 14:0:0.

10/244 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje dle § 84 odst. 2 písm.c) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení),
v platném znění, Rozpočtovou změnu č.
2/2008. Rozpočtovou změnou č. 2/2008
dojde ke změně na straně příjmů na
22 249 000 Kč, a na straně výdajů na
28 227 300 Kč. 14:0:0.

10/245 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy ukládá radě obce navrhnout řešení
vzniklé škody na skládce komunálního
odpadu. 8:0:5.

Z: RO T: příští zasedání ZO.

10/246 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy bere na vědomí zprávu p. starostky
o činnosti rady obce za období od 7. 5.
2008 — 24. 7. 2008. 14:0:0.

10/247 — Zastupitelstvo obce Hukval-

dy bere na vědomí Dopis Magistrátu
města Frýdku-Místku, čj. OÚR/2804/
2008/Va, „Posouzení návrhů na pořízení
změny č. 5 územního plánu obce Hukval-
dy“. 13:0:0.

10/248 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy rozhodlo o ukončení přijímání dalších
požadavků pro zadání změny č. 5 územ-
ního plánu obce Hukvaldy. 13:0:0.

10/ 249 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy pověřuje starostku obce jednáním ve
věci příprav nového územního plánu
obce Hukvaldy. 14:0:0.

10/250 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy vyslovuje uznání p. ing. L. Žáčkovi za
práci na změnách územního plánu.
10:0:3.

10/251 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje uzavření Smlouvy o poskyt-
nutí neinvestiční dotace mezi Obcí Hu-
kvaldy, zastoupena starostkou p. Jarosla-
vou Michnovou a Římskokatolickou far-
ností Hukvaldy, zastoupena P.Th Lic Mgr.
Dariuszem Jedrzejskim, na vymalování
a opravu elektroinstalace kostela na Hu-
kvaldech, ve výši 100 000 Kč. 14:0:0.

10/252 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy zmocňuje starostku obce Hukvaldy
k podpisu Smlouvy o poskytnutí neinves-
tiční dotace mezi Obcí Hukvaldy a Řím-
skokatolickou farností Hukvaldy, zastou-
pena P.Th Lic Mgr. Dariuszem Jedrzej-
skim. 14:0:0.

10/253 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje uzavření Smlouvy o poskyt-
nutí neinvestiční dotace mezi Obcí Hu-
kvaldy, zastoupena starostkou p. Jarosla-
vou Michnovou a TJ Sokol Hukvaldy, za-
stoupena předsedou ing. Miroslavem Šp-
líchalem, na provozní výdaje na činnost
v roce 2008, ve výši 255 000 Kč. 14:0:0.

10/254 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy zmocňuje starostku obce Hukvaldy
k podpisu Smlouvy o poskytnutí neinves-
tiční dotace mezi Obcí Hukvaldy a TJ
Sokol Hukvaldy, zastoupena předsedou
ing. Miroslavem Šplíchalem. 14:0:0.
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10/255 — Zastupitelstvo obce Hukval-

dy bere na vědomí informaci starostky
obce k plánované akci „Stavební úpravy
školní kuchyně ZŠ a MŠ Leoše Janáčka,
Hukvaldy, p. o.“ 14:0:0.

10/256 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy bere na vědomí informaci starostky
obce k plánované akci rekonstrukce
mostu v Dolním Sklenově. 13:0:0.

Projednáno bez přijatého usnesení:
— Zastupitelstvo obce Hukvaldy

schvaluje projednání návrhu p. ing. L.
Žáčka na změnu Jednacího řádu zastupi-
telstva obce Hukvaldy v bodě: Různé.“
7:0:6.

— Zastupitelstvo obce Hukvaldy uklá-
dá Radě obce Hukvaldy předložit na 11.
zasedání zastupitelstva obce návrh na
úpravu Jednacího řádu Zastupitelstva
obce Hukvaldy, s cílem usměrnit diskusi
tak, aby byla upravena délka příspěvku
a jejich četnost u jednoho diskutujícího.
4:0:0.

V Hukvaldech 24. 7. 2008
Jaroslava Michnová Lukáš Strakoš
starostka místostarosta

Přehled přijatých usnese-
ní z 11. zasedání zastupi-
telstva obce Hukvaldy,
které se konalo dne 21. 8.
2008 v sále Základní školy
a Mateřské školy L. Janáč-
ka Hukvaldy, p.o.

11/257 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje odložení projednání bodu
„Kontrola usnesení“ z 10. zasedání zastu-
pitelstva obce Hukvaldy, do příštího za-
sedání zastupitelstva obce Hukvaldy.
13:0:0.

11/258 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje program 11. zasedání zastu-

pitelstva obce Hukvaldy, po provedené
úpravě:

1. Smlouvy o dílo
2. Rozpočtová změna č. 3/2008
3. Diskuse, různé 13:0:0.

11/259 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje uzavření Smlouvy o dílo č.
522/S/N/08/1126 mezi Obcí Hukvaldy,
zastoupenou starostkou J. Michnovou
a firmou NOSTA, s. r. o. ul. Svatopluka
Čecha 2088/13, 741 11 Nový Jičín na akci
„Stavební úpravy školní kuchyně při ZŠ
a MŠ Leoše Janáčka Hukvaldy, p. o.“, za
celkovou cenu ve výši 9 952 508 Kč, vč.
DPH. 13:0:0.

11/260 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy zmocňuje starostku obce Hukvaldy
podpisem Smlouvy o dílo s firmou
NOSTA s. r. o. ul. Svatopluka Čecha
2088/13, 741 11 Nový Jičín ,viz. usnesení
č. 11/259. 13:0:0.

11/261 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje Dodatek č. 1 Smlouvy o dílo
č. 522/S/N/08/1126 mezi Obcí Hukvaldy,
zastoupenou starostkou p. Jaroslavou
Michnovou a NOSTA, s. r. o., ul. Svatoplu-
ka Čecha 2088/13, 741 11 Nový Jičín na
„Stavební úpravy školní kuchyně při ZŠ
a MŠ Leoše Janáčka Hukvaldy, p. o. 12:0:0.

11/262 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy zmocňuje starostku obce Hukvaldy
podpisem Dodatku č. 1 Smlouvy o dílo č.
522/S/N/08/1126 mezi Obcí Hukvaldy
a firmou NOSTA, s. r. o., ul. Svatopluka
Čecha 2088/13, Nový Jičín viz usnesení č.
11/261. 13:0:0.

11/263 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření Smlouvy o dílo č.
2008/005 mezi Obcí Hukvaldy, zastoupe-
nou starostkou J. Michnovou a zhotovite-
lem ing. Mojmírem Janů, U Zahrad 531, 741
01 Nový Jičín, na zhotovení projektu stavby:

1. Rekonstrukce stávajících kabin v are-
álu TJ Sokol Hukvaldy.

2. Přestavba garáže na sociální zařízení
v areálu TJ Sokol Hukvaldy.

3. Spojovací trakt mezi stávajícími kabi-
nami a garáží v areálu TJ Sokol Hukvaldy.
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Celková cena činí 295 131,90 Kč vč.

DPH. 12:0:1.
11/264 — Zastupitelstvo obce Hukval-

dy zmocňuje starostku obce Hukvaldy
podpisem Smlouvy o dílo s ing. Mojmí-
rem Janů, U Zahrad 531, 741 01 Nový
Jičín, viz usnesení č. 11/263. 12:0:1.

11/265 — Zastupitelstvo obce Hukval-
dy schvaluje dle § 84 odst. 2 písm.c) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení),
v platném znění, Rozpočtovou změnu č.
3/2008. Rozpočtovou změnou č. 3/2008
nedojde ke změně na straně příjmů ani
na straně výdajů. 12:0:1.

V Hukvaldech 21. 8. 2008
Jaroslava Michnová Lukáš Strakoš
starostka místostarosta

Výměna občanských
průkazů

Platnost občanských průka-
zů bez strojově čitelných
údajů vydaných do 31. 12.
2003 končí nejpozději 31. 12.
2008. Vystavení nového ob-
čanského průkazu se provádí
ve lhůtě do 30 dnů. Občané,

kterých se tato výměna týká, by si měli
požádat o nový občanský průkaz nejpo-
zději v listopadu 2008. K vyřízení je potře-
ba předložit starý občanský průkaz, 1 fo-
tografii příp. doklady o změnách povin-
ných údajů, uvedených v občanském
průkazu. V případě, že budete požadovat
zápis nepovinného údaje —
manžel/manželka, děti do 18 let, titul, je
třeba tyto údaje doložit matričním dokla-
dem, vysokoškolským diplomem, pokud
již nejsou uvedeny v původním občan-
ském průkazu. Tato výměna občanských
průkazů nepodléhá správnímu poplatku.

Pro občany narozené před 1. 1. 1936
platí výjimka — občanské průkazy, ve kte-
rých mají vyznačenou dobu platnosti
„bez omezení“ nebo „platnost prodlouže-
na bez omezení“, zůstávají nadále platné.

Marta Sobotíková, OÚ Hukvaldy

Poděkování
BRIGÁDA NA FAŘE
Poslední červencovou sobotu proběhla
na farní zahradě vyjímečná a velmi zá-
služná  brigáda. Sešli se obětaví farníci
a ochotní spoluobčané, kteří od časného
rána až do pozdních večerních a nočních
hodin štípali, řezali a odváželi dřevo z far-
ního dvora na své místo. Z tak velkého
počtu brigádníků měli velkou radost
nejen na hřbitov procházející spoluobča-
né, ale my všichni, zúčastnění, neboť čím
více bylo ochotných rukou, tím rychleji
šla práce od ruky. Přes páteční deště a so-
botní zamračené počasí nám brigáda
vyšla. Své poděkování na nedělní mši
svaté vyjádřil všem, kdo se této brigády
zúčastnili  místní  pan farář. Protože jsem
brigádu organizovala, upřímně děkuji
ochotným spoluobčanům, farníkům,
kteří na brigádu neodmítli přijít a připra-
vili  panu faráři praktické „překvapení“
formou zajištění  dřeva na zimu. 
Poděkování patří:
Antonínu Sládkovi z Hukvald za zapůjče-
ní štípačky, zástupcům Sboru dobrovol-
ných hasičů Rychaltice: veliteli sboru
p. Luboši Bůžkovi, členům sboru — p.
Karlu Holexovi a p. Radimu Bužkovi, far-
níkům a spoluobčanům — p. Ing. Petru
Bujnochovi, p. Mirkovi Kubalovi, p. Sta-
nislavu Zahradníkovi, p. Tomáši Mácho-
vi a jeho bratranci p. Janu Zahradníkovi,
p. Jarkovi Kaplanovi, p. Františkovi Kos-
telníkovi, p. Janu Bujnochovi. Za tech-
nickou pomoc při zapojení štípačky dě-
kuji p. Jiřímu  Pěluchovi. 

Do pozdních nočních hodin vytrvali
a dřevo ukládali  farníci, p. Stanislav Za-
hradník, p. Tomáš Mácha, p. Jan Za-
hradník. Organizačně brigádu řídil kos-
telník, p. Ing. Petr Bujnoch — moje
upřímné poděkování a slova uznání
patří všem, v tomto příspěvku, jmeno-
vaným.

Jaroslava Michnová, starostka
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Obecní les
Práce v obecních lesích probíhají podle

Plánu lesnické činnosti v obecních lesích
na běžný rok, tedy na rok 2008.

K dnešnímu dni bylo za rok 2008 vytě-
ženo 1 100 m3 smrkového, kůrovcového
dřeva. Jedná se o dříve napadenou
hmotu, kterou firma v loňském roce ne-
stihla vytěžit (cca 500 m3), a dále o naho-
dilou těžbu, kůrovcem napadených smr-
kových porostů. Z výše uvedeného vyplý-
vá, že největším problémem pro smrkové
lesy je stejně, jako v minulých letech ků-
rovec (lýkožrout smrkový).

Pro kontrolu bylo instalováno 8 fero-
monových lapačů, které se pravidelně
monitorují.

Z pěstebních prací bylo provedeno od-
stranění chřadnoucích listnatých 12le-
tých jasanových jedinců v Krnalovicích
a také pročištění jedlového porostu Nad
lomem a byla provedena probírka pro
další zpřístupnění listnatého porostu
z přirozené obnovy na chatovišti.

Zalesnění melioračními dřevinami (což
jsou všechny listnaté stromy a jedle) na
holinách, vzniklých po těžbě bude prove-
deno na podzim, podle zákona o lesích,
aby byla dodržená zákonná dvouletá
lhůta pro zalesnění. Jedná se o zalesnění
cca 0,5 hektarové plochy v porostu Na
Klosičce. V Krnalovicích byla doplněna
výsadba 300 jedlí.

V květnu byla podána a na Magistrát
Města Frýdku–Místku, odbor životního
prostředí a zemědělství žádost o změnu
závazného ukazatele Lesnické hospodář-
ské osnovy, vyhotovené na období
2004—2013, a to o zvýšení celkové výše
těžeb. Ukazatel „Celková výše těžeb“ na
léta 2004—2013 činil 2 789 m3.

Ale, k 31. 12. 2007, bylo z důvodu dlou-
hotrvajícího sucha a následně kalamitní-
ho přemnožení kůrovců vytěženo
2 676,52 m3, z toho v nahodilých těžbách
1962,93 m3.

S ohledem na očekávané klimatické
podmínky, příznivé pro rozvoj škůdců
a nezbytné předepsané výchovné těžby
v bukových porostech nad Chatovištěm,
bylo žádáno o navýšení ukazatele o 1611
m3, to znamená celkem na 4 400 m3. Žá-
dosti bylo vyhověno.

V současné době probíhají nahodilé
těžby, kůrovcem napadených porostů,
aby se zabránilo jeho nadměrnému šíře-
ní. Zde bych chtěl apelovat (i jménem
Odborného lesního hospodáře — ing.
Dušana Vyviala) na vlastníky lesů, zejmé-
na na katastrálním Rychaltice, aby se rov-
něž podíleli ve svých lesích na likvidaci
tohoto nebezpečného škůdce.

Lukáš Strakoš, místostarosta

Trápí Vás sršni?
Také máte doma sršně, obáváte se je-

jich přemnožení a hledáte pomoc? I s tě-
mito problémy se setkává a následně je
řeší Sbor dobrovolných hasičů z Frýd-
ku–Místku, ale pouze v případě, že se
jedná o základní školy, školky, domovy
důchodců a podobná zařízení, anebo ve
velmi závažných případech, když máte
doma dítě s alergií.

Určitě Vám poradí a pomoc nabídne
velitel Sboru dobrovolných hasičů z Fry-
čovic, který má ve svém týmu profesio-
nální jednotku a řeší i tyto zásahy.

Také Obec Hukvaldy má na svém
území dva sbory dobrovolných hasičů,
a pokud by situace nevyžadovala zcela
profesionální zásah, pak by Vám mohli
pomoci.

Další možnost — řešit situaci individu-
álně, zakoupením modrého spreje, znač-
ky RAID.

Kontakty:
Sbor dobrovolných hasičů Fryčovice:
■ velitel: p. L. Kuběna: 602 531 924,
■ p. Matula: 721 636 956, nebo 606 583 096.



Fungování školy se neobejde bez finanč-
ní podpory zřizovatele, spolupráce s rodiči
a s ostatními partnery. Dovolte mi tedy po-
děkovat za spolupráci paní starostce Jaro-
slavě Michnové, panu místostarostovi
a předsedovi školské rady Lukáši Strakošo-
vi, členovi krajského zastupitelstva panu
Petru Sobotíkovi, zastupitelům obce Hu-
kvaldy, pracovníkům obce Hukvaldy Martě
Sobotíkové, Elišce Škovránkové, Libuši Re-
kové, Petrovi Domčíkovi a Janě Soškové,
předsedovi Sdružení rodičů Ing. Martinovi
Dryjákovi, ostatním současným i bývalým
členům SRPŠ, kteří stále škole pomáhají
a spolupracují s námi — Milanovi Koutné-
mu, ing. Ivaně Hrčkové, Jiřímu Matulovi,
Martě Sobotíkové, Vítu Lančovi, ing. Haně
Dudkové, Drahoslavu Kovalovi, Janě Soš-
kové, Pavle Kološové, Kateřině Žárské, Mi-
riam Gřesové, Libuši Strakošové a dalším.
Předsedům i členům jednotlivých složek
v obci, Klubu seniorů, sponzorům, vedou-
cím kroužků z řad občanů Jaroslavu Budir-
skému, Jiřímu Matulovi, Janě Elbelové
a také panu faráři Dariuszi Jedrzejskému
a všem příznivcům.

V neposlední řadě děkuji za spolupráci
celému týmu pracovníků školy a přeji
všem krásné prázdniny, slunečnou dovo-
lenou a hlavně nerušený odpočinek.

1. září 2008 nashledanou.
Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Činnost
dramatického
kroužku při ZŠ a MŠ
L. Janáčka Hukvaldy
ve školním roce
2007/2008

I v letošním školním roce se děti z dra-
matického kroužku po prázdninách sešly
a přemýšlely, jaké překvapení připravit
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Konec školního roku
2007/2008 v Základní
škole a Mateřské
škole Leoše Janáčka
Hukvaldy

Rok se s rokem sešel a žáci i učitelé
opět hodnotí, co se v tomto školním roce
povedlo, co musíme zlepšit a co se nao-
pak podle našich představ nepovedlo
a z čeho je nutno vyvodit ponaučení
a důsledky. Úkoly dané školním vzdělá-
vacím programem pro dané ročníky
máme splněny. Všichni žáci 9. ročníku se
dostali hned v prvním kole na školy, na
které se přihlásili. Známky jsou uzavřeny
a tudíž učitelé mají za sebou, jak říkají,
nejhorší období školního roku. Nejen
děti se trápí nad písemnými pracemi
a ústním prověřováním znalostí a vědo-
mostí, ale i učitelé neustále společně nad
téměř každým z nich diskutují. Známka
není jenom aritmetický průměr získa-
ných známek během pololetí. Je to celko-
vý přístup žáka ke vzdělávání.

Hukvaldsk˘ obãasník
Sbor dobrovolných hasičů Rychaltice:
■ velitel: p. Luboš Bůžek: 732 277 373.

Sbor dobrovolných hasičů Hukvaldy:
■ velitel: p. L. Strakoš: 737 335 031.

Sbor dobrovolných hasičů vyjíždí k zá-
sahu (pokud nejsou přímo v ohrožení
lidské životy), vždy nejdříve po 19.00
hod. večerní, za podmínek:

1. po doporučení starostkou obce,
2. po doporučení SDH Frýdek–Místek:

telefon — 558 699 150.

Jaroslava Michnová
tel: 558 699 332, 558 699 213
e-mail: starostka@ihukvaldy.cz

ZZZZ     nnnn aaaa šššš iiii cccc hhhh     šššš kkkk oooo llll



pro diváky. Volba padla na klasickou rus-
kou pohádku Mrazík.

Samozřejmě bylo nutné pohádku upra-
vit. Zjednodušit a zkrátit text a umístit
dějství do prostředí, které je možné reali-
zovat v našich prostorem omezených
podmínkách.

Také vymyslet kostýmy a vyrobit kulisy.
Práce byla náročná. Děti se musely na-

učit se dlouhé repliky, pamatovat si ná-
stupy, někteří herci hráli dokonce dvojro-
li. Na zkouškách jsme donekonečna opa-
kovali a opakovali, ale píle a vůle žáků
přinesla své ovoce.

Premiéra pohádky se konala v prosinci
na Vánoční akademii. Představení však
shlédli i diváci v Ostravě, kde děti vystou-
pily v Divadle Antonína Dvořáka v rámci
medailónu, který byl věnován naší škole.
Vzorně reprezentovaly i na Brunofestu
v Brušperku.

V současné době se děti z dramatické-
ho kroužku podílejí na projektu Kolotoč,
který byl uveden v rámci Mezinárodního
hudebního festivalu Janáčkovy Hukvaldy
15. června v amfiteátru hukvaldské obo-
ry.

Za děti i vedoucí dramatického kroužku
Mgr. Lenka Nevludová

Výchova
k volbě povolání

Dne 26. března 2008 navštívili žáci 8.
ročníku závod Arcellor Mittal v Ostravě.
Absolvovali povídání s ing. Martinem
Dryjákem, který exkurzi zajistil, o podni-
ku, jeho provozech, historii. Poté byli
provedeni výrobní halou drátovny, kde
měli možnost vidět celý technologický
postup výroby drátů. Cestou získali zají-
mavé poznatky a podívali se také do řídí-
cího střediska provozu. Na odchodu zís-
kali od firmy jako pozornost drobné
dárky. Pro žáky osmého ročníku byla ná-
vštěva společnosti Arcellor Mittal velmi

Hukvaldsk˘ obãasník
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přínosná, už jen proto, že za necelý rok
budou podávat přihlášky ke studiu na
středních školách. Děkujeme.

Mgr. Radoslav Jarošek

Den matek
a Den otců

V České republice se již několik let slaví
Den matek druhou neděli v květnu. Den
otců oficiálně nemá své místo v českém
kalendáři a mnohé země mají pro tento
svátek své vlastní datum. Na internetu lze
najít, že se tento svátek slaví třetí neděli
v červnu. Není podstatné, kdy se slaví,
bylo by však hezké alespoň jednou v roce
vyzdvihnout nejen mateřskou, ale také
otcovskou lásku a péči. Zatímco mamin-
ky se o nás bojí, tátové bývají ti, kdo jsou
„odvážnější“ a snadněji odpustí i nějakou
tu lumpárnu.

V souvislosti s těmito svátky děti 2. a 3.
třídy napsaly o svých maminkách a tatín-
cích:

„Moje maminka je hodná a hezká.“
„Můj taťka je hrozně pomalý. Je šikov-

ný. Je silný a všechno dělá složitě.“
„Moje maminka je hodná. Má nádher-

né vlasy, i když jsou už několikrát barve-
né. Moje maminka je krásná a mám ji
moc ráda.“

„Můj tatínek je srandovní. Taťka mi
vždycky všechno odpustí. S taťkou se
lechtáme. Když dostanu poznámku nebo
špatnou známku, neřve na mě, ale ne-
smím jít na počítač.“

„Moje maminka je nejlepší na světě,
protože když onemocním, stará se o mě,
když jsem smutný, rozraduje mě. Je pro-
stě nejlepší na světě.“

„Tatínek je moc hodný, protože mi uklí-
zí pokojíček, uklízí mi věci. A občas na
mě zařve.

„Maminku mám ráda, protože je
hodná a krásná.“



„Taťka se se mnou pere, víc mi dovolí.
Když někam jedeme celá rodina na kole,
tak se o mě mamka bojí a taťka ji pořád
přemlouvá, aby se už o mě nebála.“

„Moje maminka je hrozně milá a uklízí
mi pokojíček. Je na mě prostě hodná.“

„Můj tatínek je hodně hodný a nenutí
mě se učit. Ale když dostanu špatnou
známku, tak mě seřve.“

„Moje maminka je krásná a je hodná,
i když dostanu pětku.“

„Můj tatínek je super, protože si se
mnou hraje, chodíme spolu na procház-
ku se psem, stará se o mě a střílíme spolu
ze vzduchovky.“

RNDr. Hana Piskořová

„Lesní pedagogika“
v naší základní škole

Ve dnech 13. a 14. května se žáci 2., 3.
a 4. třídy vypravili do lesa. Jistě se Vám na
tom nezdá nic výjimečného, protože
chodit běžně do lesa (aspoň snad) je
zcela normální. Ale žáci zmiňovaných
tříd navštívili les v době vyučování a ne
náhodně. Pracovníci Ústavu pro hospo-
dářskou úpravu lesů pro ně připravili ve-
lice zajímavý program nazvaný „Lesní
pedagogika“. Ve středu ráno 13. května
druhou třídu před školou čekala paní Da-
niela Šprochová a pan ing. Jaroslav Holu-
ša (z již zmiňovaného Ústavu pro hospo-
dářskou úpravu lesů). Na zádech nesli
veliké tajemné batohy. Společně s paní
učitelkou třídní se vypravili na Podlesí.

Na malém prostranství v lese začalo za-
jímavé a hravé učení o lesních zvířatech,
o lese, o přírodě, o ochraně přírody…
Paní Šprochová i pan ing. Holuša měli
v tajemných batozích velké množství po-
můcek včetně skvělých podušek k sezení
na zemi. Děti měly možnost použít vědo-
mostí získaných ve škole a taky se mno-
hému novému naučit. Asi nejvíc všechny
zaujala hra s lanem a prádlovými kolíčky.

Hukvaldsk˘ obãasník

14

Lanem nataženým mezi dvěma stromy
byla vytyčena trasa hledání kolíčků nená-
padně ukrytých v lesním porostu kolem
lana. Děti měly spočítat, kolik kolíčků se
kolem lana nachází. Zdá se Vám to příliš
jednoduché? To byste se divili, jak se ně-
které děti natrápily a cestu šly několikrát,
než všechny kolíčky objevily.

Podobný program jako pro 2. třídu pak
čekal na 3. a 4. třídu. Děti byly velmi na-
dšené a odcházely z lesa spokojené, navíc
obdarované drobným, praktickým upo-
mínkovým předmětem.

Moc bych touto cestou chtěla poděko-
vat paní Daniele Šprochové a panu ing.
Jaroslavu Holušovi za zajímavé a poutavé
„lesní učení“, také za trpělivý a obětavý
přístup k dětem. Bude-li to možné, těší-
me se již na další spolupráci.

Ze svého pohledu bych měla velkou
prosbu k rodičům. Choďte, prosím, se
svými dětmi do lesa co možná nejčastěji,
ale veďte je k tomu, aby v lese nekřičely,
chovaly se nenápadně a nic neničily. Ne-
dovedete si představit, jaký hluk mnohé
dítě dokáže v lese udělat. A taky kolik dětí
cestou do lesa láme a ničí vše, co jim přijde
pod ruku nebo kolem čeho jen projdou.

RNDr. Hana Piskořová

Tradiční výlet žáků
8. a 9. ročníku do
Prahy netradičně

Stává se na naší škole tradicí, že si žáci
osmého nebo devátého ročníku zvolí
jako cíl svého výletu hlavní město. Letos
tomu není jinak. Jen způsob dopravy je
odlišný od předchozích výprav. Rozhodli
jsme se v moderní době využít moder-
ních dopravních prostředků a starou
dobrou neklimatizovanou Karosu vymě-
nit za nový expres Student Agency při
cestě tam a vlak Pendolino při cestě zpát-
ky. Cestovat po Praze nejde samozřejmě
jinak než metrem.



Máme toho před sebou hodně, takže se
nadá vlastně mluvit o výletu v pravém
slova smyslu, ale spíše o turistickém po-
znávacím zájezdu a mnohé z nás budou
určitě bolet nohy. Kromě tradičních pa-
mátek navštívíme 3D kino Imax, kde se
projedeme na korbě auta po africké sava-
ně. Vstupenky nám zakoupilo Sdružení
rodičů a přátel školy, za což jim patří
velký dík. Za povšimnutí také stojí fakt, že
průvodce Pražského hradu, velký obdi-
vovatel Leoše Janáčka, pan Jaromír Potů-
ček každoročně provádí školní výlet
z Hukvald bez nároku na honorář. Máme
se teda skutečně na co těšit, i když nako-
nec stejně zjistíme, že všude dobře, ale
doma nejlépe.

Mgr. Martin Křenek

Kroužek mažoretek
V letošním školním roce 2007/2008 se

mažoretky zúčastnily různých vystoupe-
ní. Obě skupiny Liščata (mladší žákyně)
i Bystroušky (starší žákyně) vystupovaly
s čertovským programem na Mikuláš-
ském večírku TJ Sokol Hukvaldy. V pro-
sinci zakončily svým vystoupením Vá-
noční akademii ZŠ.

Od ledna pilovaly program pro prezen-
taci školy i obce v Divadle Antonína Dvo-
řáka v Ostravě. Vystupovaly v rámci me-
dailonu o Hukvaldech při projektu KO-
LOTOČ.

Ve druhé polovině školního roku se zú-
častnily vystoupení na Brunofestu
v Brušperku a vyloudily milý úsměv na
setkání důchodců v Sedlnicích. Naposle-
dy byly viděny 1. 6. 2008 v Hukvaldské
oboře před Svatohubertskou mší pořáda-
nou spolu s výstavou trofejí v sále ZŠ.

V této době žijí děvčata jen týdenním
sportovním soustředěním mažoretek,
které proběhne od 23. 6. 2008 na hotelu
Permoník v Novém Hrozenkově. Jako
každý rok se zde naplánuje a připraví
koncept vystoupení pro příští školní rok.

Mažoretkám nazdar!
Mgr. Kateřina Větřilová

Sportovní úspěchy
našich žáků

Ve školním roce 2007/2008 se ZŠ L. J.
Hukvaldy zúčastnila těchto soutěží:

Coca Cola cup, Mc Donalds cup, Jaga
Oxygen cup, minikopaná, sálová kopaná,
florbal, ČEZ Street hockey, vybíjená, pře-
hazovaná, přespolní běh, Volejbalový
okresní přebor, atletické závody.

Největších úspěchů v kolektivních
hrách jsme dosáhli ve florbalových sou-
těžích a to ve všech kategoriích. Chlapci
v Brušperku na okrskovém kole obsadili
první místa v obou kategoriích, v násled-
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ném okresním kole obsadili celkové 3.
místo. Dívky v Paskově na okrskovém
kole obsadily 3. místo.

Na závodech v přespolním běhu jsme
obsadili v kategorii 6., 7. tříd a 8., 9. tříd 2.
místa. V soutěži jednotlivců musím vy-
zdvihnout výkony dvou žáků: Lukáše
Vrtného za druhý nejrychlejší čas v kate-
gorii 6., 7. tříd a absolutního vítěze Tomá-
še Filipce čerstvého mistra republiky
v běhu na 800 metrů.

Na atletických závodech v Brušperku
naši žáci vybojovali celkem dvacet medailí.

Ve sprintu:
2. místo: Tomková Hana
3. místo: Dryjáková Simona
2. místo: Tomek Martin
3. místo: Dryjáková Kateřina
2. místo: Dudek Jan

Ve skoku:
1. místo: Tomková Hana
3. místo: Glos Pavel
1. místo: Tomek Martin
2. místo: Drlík Adam
2. místo: Sobotík Jan
3. místo: Kozlovská Žaneta
1. místo: Doležilová Barbora
2. místo: Komenda Bronislav
3. místo: Dudek Jan

V hodu
3. místo: Rašík Patrik
2. místo: Sobotík Jan
3. místo: Kozlovská Žaneta
3. místo: Fojtová Kateřina
2. místo: Komenda Bronislav

Vytrvalostní běh
2. místo: Vrtný Lukáš

Tímto bych chtěl všem poděkovat za
příkladnou reprezentaci školy.

Odměnou pro naše úspěšné sportovce
bude vstupenka na MS ve florbale v Os-
travě!

Eduard Škvara

Den Země
Dne 9. 4. 2008 se na Základní škole na

Hukvaldech konal Den Země. O akci se
postarali žáci 9. ročníku, kteří připravili
pro své mladší spolužáky řadu soutěží.
Stanoviště rozmístili po celé škole. Děti
byly rozděleny do skupin a prověřily si
své znalosti z oblasti ekologie a přírodo-
pisu. Jejich výkony byly bodově hodnoce-
ny. Vítězné družstvo získalo sladkou od-
měnu. Vstupenkou do celé akce byl balí-
ček papíru a tři PET láhve — a přinesli
všichni. Zároveň byla vyhlášena soutěž
tříd ve sběru papíru a PET lahví, která
probíhala po celý měsíc duben. 1. místo
získala 6. třída. Odměnou byl výborný
ořechový dort. I třídy na dalších místech
byly odměněny sladkostmi. Celá škola
odevzdala do sběrných surovin přes 5 tun
papíru a 5 000 vytříděných PET lahví.

Ve dnech 1.—8. 6. se konala v sále školy
výstava mysliveckých trofejí. I žáci školy
na ni přispěli svými výtvarnými díly ze ži-
vota zvěře. Beseda s panem Koutným
o myslivosti se dětem líbila, stejně jako
vystavené trofeje. Nejvíce je zaujal med-
věd baribal ze severní Ameriky.

Žáci 9. tř.

Vzkazy žáků
9. ročníku mladším
spolužákům

Milí žáci,
Rád bych Vám chtěl říct, že učit se má

opravdu smysl, zvlášť pro ty z Vás, kteří
budou dělat přijímací zkoušky, ale i pro
ty, kteří budou přijímáni podle průměru,
protože je to důležité, mít co nelepší prů-
měr. Chápu, že některým z Vás už se chtít
nebude po pololetí, stejně jako mi, ale
má to cenu, nějak to dotáhnout do
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konce. Také bych Vám chtěl sdělit, abyste
vybírali školu, která je pro Vás vhodná,
nemá cenu jít na gymnázium, když nejste
stavění na každodenní přípravu do školy
a učení z hodiny na hodinu. A když bude-
te přijati, tak se může stát, že další pod-
mínkou pro přijetí je úspěšné dokončení
ZŠ, takže byste se neměli zhoršit o více
než jeden stupeň, protože by Vás už při-
jmout nemuseli.Neodmlouvejte učite-
lům, nebuďte na ně drzí a chovejte se
slušně, radši. Ne všichni učitelé už ty kecy
snášejí. Také bych Vás chtěl upozornit, že
období přijímacích zkoušek může být
pro někoho z Vás velice stresové, stejně
jako pro mě. Upřímně řečeno, já jsem se
ještě nikdy v životě tak strašně nebál,
jako v období přijímaček.

Na závěr bych Vám chtěl popřát hodně
štěstí u přijímaček a abyste si vybrali
školu, na které budete spokojeni a bude-
te do ní chodit rádi.

S pozdravem Honzus. ;)

Milí žáci této základní školy. Po devíti
letech strávených na škole se mi vůbec
nechce pryč. Budu si muset zvykat na
jiné způsoby učení. Nejraději bych zde na
škole zůstala pořád. Až teď jsem si to za-
čala uvědomovat, jací jsou na nás učitelé
tady a jací budou na střední. Taky už to
nebudu mít do školy takový kousek, jako
jsem to měla doposud. Za chvíli budu
muset dojíždět autobusem i vlakem
a mám z toho i tak trochu strach nebo ne
přímo strach, ale mám takový divný
pocit. Myslím si, že se to pak časem podá,
když si na všechno budu pomalu zvykat.
Taky jsem byla ráda za kroužky, které tato
škola nabízela, počítám s tím, že na gym-
náziu jich tolik nebude. Už jen to, že
máme základní školu na Hukvaldech, na
vesnici. A to je moc dobře. Važte si toho.
Teď si užívám poslední dny strávené na
této škole a taky dny s mými spolužáky,
které už vidím pohromadě asi naposledy.
Moc se těším na výlet, doufám, že bude-
me mít pěkné počasí a vyjde nám to.
Loučím se s Vámi a přeji Vám příjemně
prožité poslední roky na základní škole

a taky přeji osmé třídě úspěšné přijetí na
střední školu. Bude mi po této škole
smutno. Určitě se tady ještě někdy přijdu
podívat a zavzpomínat.

„Držím se kořenů
života a rostu“

Ve školním roce 2007/2008 zahájily
všechny základní školy, které nebyly ško-
lami pilotními, výuku v 1. a v 6. ročníku
podle svých školních vzdělávacích pro-
gramů. Tyto programy musí být v soula-
du s Rámcovým vzdělávacím programem
vydaným Ministerstvem školství. Bližší
informace jsem podávala v minulých čís-
lech Hukvaldského Občasníku. Školní
vzdělávací program zdůrazňuje ve výuce
utváření klíčových kompetencí. Více se
klade důraz na komunikační schopnosti,
toleranci, solidaritu, spolupráci, na prak-
tické řešení problémů, na péči o zdraví,
na vztah ke kultuře a kulturnosti, na ori-
entaci v potřebách občana a člověka,
který bude vstupovat do občanského ži-
vota a na trh práce. Snažíme se vést žáky
k samostatnosti, odpovědnosti a rozhod-
nosti v běžných i výjimečných životních
situacích.

„V etapě základního vzdělávání jsou za
klíčové považovány: kompetence k učení,
kompetence k řešení problémů, kompe-
tence komunikativní, kompetence soci-
ální a personální, kompetence občanské
a kompetence pracovní“.

Jedna z důležitých metod práce je vy-
tváření projektů, které zahrnují nejen
daný předmět, ale vše ostatní, co s ním
souvisí. Na naší škole jsme se i před zave-
dením ŠVP vždy snažili nevést výuku
jenom v hodinách, ale pořádat pro děti
akce mimo výuku ve třídách a v mimo-
školní činnosti.

V letošním roce si připomínáme 80. vý-
ročí úmrtí Leoše Janáčka, 20. výročí zís-
kání titulu Škola Leoše Janáčka a jubilejní
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XV. ročník Mezinárodního hudebního
festivalu Janáčkovy Hukvaldy, na kterém
se škola podílí zajištěním zázemí pro
umělce, a také zde žáci měli možnost
představit se v některých produkcích.
V souvislosti s těmito výročími byl Fon-
dem Janáčkovy Hukvaldy škole umožněn
projekt ve spolupráci s Národním diva-
dlem moravskoslezským, pod vedením
pana ředitele divadla a režiséra v jedné
osobě Luďka Golata, s názvem školního
vzdělávacího programu „Držím se koře-
nů života a rostu“. V tomto projektu se
rozvíjí u dětí právě výše zmíněné klíčové
kompetence. Předpremiéra Kolotoče se
konala 28. 3. 2008 v divadle Antonína
Dvořáka v Ostravě, kde Lašánek s muzič-
kou doplnily svým vystoupením prezen-
taci obce Hukvaldy kronikářkou obce
paní Karlou Klečkovou a žáci z dramatic-
kého kroužku účinkovali v samotné
opeře. Rozvíjeli kompetence komunika-
tivní, k řešení problémů, sociální, občan-
ské i pracovní. Děti byly překvapeny, jak
náročný je nácvik a příprava takové diva-
delní produkce. Jak je složité se dohod-
nout s dětmi z Dětského operního studia
Divadla Antonína Dvořáka apod. Ne
všichni přihlášení vydrželi nácvik až do
samotného uvedení. Ale ti, kteří vydrželi,
budou mít určitě na co vzpomínat.

Hlavní představení projektu se konalo
15. 6. 2008 v oboře hukvaldského amfite-
átru již v rámci Mezinárodního hudební-
ho festivalu Janáčkovy Hukvaldy.

Záštitu nad projektem v oboře převzala
náměstkyně hejtmana Moravskoslezské-
ho kraje pro oblast školství PhDr. Jarosla-
va Wenigerová. Držím se kořenů života…
Pan Zdeněk Hubeňák a paní Karla Kleč-
ková připravili pásmo o pamětihodnos-
tech Hukvald, které mají souvislost
s osobností Leoše Janáčka. Průvodní
slovo přednesl Pavel Handl. Pásmo bylo
prostoupeno vystoupeními Lašánku
s cimbálovou muzičkou, ve které hrají
učitelé školy a nadaná houslistka, žákyně
5. ročníku, Terezka Holexová a Lašské de-
chové hudby Hukvaldy, která zahrála
skladby upravené J. Mičaníkem a hrané
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Mičaníkovou chlapeckou dechovou hud-
bou ve 30. letech minulého století.

…a rostu — žáci z dramatického krouž-
ku se těšili, že se předvedou svým rodi-
čům v opravdové opeře. Bohužel, počasí
nám nepřálo a opera nakonec uvedena
nebyla. Přesto si pochvalu zaslouží
všechny děti za výdrž a snahu a poděko-
vání za spolupráci všichni učitelé, rodiče,
rada obce Hukvaldy za finanční příspě-
vek Lašské dechové hudbě, Klub seniorů
Hukvaldy — paní Marie Grygarová, pan
Zdeňek Hubeňák, pan Petr Vondra, paní
Drahomíra Vondrová, paní Karla Klečko-
vá, pan Alois Piskoř, Jan Mareš a sekretář
FJH Pavel Bernatský.

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Hukvaldské
kalendárium
Propůjčení čestného názvu

Číslice osm na konci letopočtu v sou-
vislosti s významnými událostmi je pro
Hukvaldy docela příznačná. Mnohé
z nich se týkají školství v naší obci. Napří-
klad vybudovaní nové hukvaldské školy
(bývalá rodná škola L. J.), která byla po-
svěcená v roce 1878, v roce 1908 došlo
k jejímu rozšíření. S rokem 1948 se pojí
zřízení měšťanské, která byla školskou re-
formou změněna na osmiletou později
devítiletou školu. V budově bývalého ar-
cibiskupského letního sídla byla až do
roku 1980. V roce 1948 byla v budově ry-
chaltické školy Mládeži otevřena mateř-
ská škola, která tam přetrvala až do roku
1982.

Za připomenutí jistě stojí pro naši
školu důležité datum z novější historie. Je
to 30. září 1988. To je den, kdy byl naší
škole propůjčen titul Základní škola
Leoše Janáčka. Z rukou tehdejšího ná-
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městka ministra školství ho přebrala ře-
ditelka, která v té době na škole působila,
paní Mgr. Hana Volná. V programu slav-
nosti vystoupily děti ze souboru Lašánek
i se svou muzičkou, součástí byla výstava
obrazů akademického malíře Jana Václa-
va Sládka ve vestibulu hlavní budovy
a koncert členů Janáčkovy filharmonie.

V průčelí školy byla odhalena bronzová
pamětní deska, která tuto událost připo-
míná. Jejím tvůrcem byl pan Kocich ze
Starého Města u Frýdku–Místku. Odlita
z bronzu byla ve slévárně tehdejšího ná-
rodního podniku Tatra Kopřivnice. Sou-
časně byl instalován i bronzový státní
znak.

A ještě jedna událost, která se stala po-
zději a má souvislost s našim slavným ro-
dákem Leošem Janáčkem, po němž je
škola pojmenována. Zaznamenala ji
školní i obecní kronika. Na slavnostní
ukončení školního roku 1988/1989 přive-
dl ředitel Janáčkovy filharmonie pan Ja-
romír Javůrek vzácného hosta. Byl jím dr.
Burejsa a on škole zapůjčil taktovku, kte-
rou otci pana Burejsy dal sám Leoš Janá-
ček. Emil Burejsa na varhanické škole
v Brně u Janáčka studoval. Taktovka byla
škole dána, aby mohla být zapůjčena vý-
znamnému dirigentovi při některém
koncertu. Z počátku byla umístěna v Ja-

náčkově síni, kam se po jejím zrušení po-
děla, se nezjistilo.

Karla Klečková

Janáčkovská výročí
Připomenutí našeho slavného rodáka

při výročích narození či úmrtí i kdysi byly
nedílnou součástí života v Hukvaldech.
Některá zaznamenala i obecní kronika.

V roce 10. výročí jeho úmrtí se 14. srpna
1938 uskutečnila vzpomínková slavnost.
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Připravovala se ve spolupráci s Ostravou
a Brnem jako velkolepé oslavy. Bohužel
špatné počasí způsobilo, že výsledek
nebyl takový, jaký se předpokládal.

Slavnost zahájil proslovem u pamětní
desky (určitě je myšlena pamětní deska na
rodné škole, odhalena byla v roce 1926) dr.
Helfert z Brněnské univerzity. Další slova

vzpomínek a uznání byla pronesena muzi-
kology, politiky a přáteli Leoše Janáčka. Od-
poledne slavnost pokračovala. Od hukvald-
ské hasičské zbrojnice vyšel průvod a ubíral
se přes Podzámčí až na výletiště na býva-
lém koupališti. V průvodu dva alegorické
vozy připomínaly tvorbu Leoše Janáčka —
Její pastorkyňu a Příhody Lišky Bystroušky. 

Představily se také místní spolky, ta-
nečníci a muzika v krojích. Ti pak v pro-
gramu na výletišti předvedli valašské
tance. Nacvičil je s nimi a hudbou se svou
kapelou doprovázel Jiří Mičaník. Vystou-
pení mělo velký úspěch. Nejvíc byl obdi-
vován sedmdesátiletý pan Bůžek. Pořad
o slavnosti vysílal i ostravský rozhlas. Bo-
hužel program doprovázelo špatné poča-
sí. Paní Ludmila Žáková, pamětnice
Leoše Janáčka a jedna z tanečnic, kdysi
vzpomínala, že tančili v lijáku. Kroje měli
zapůjčené z Rožnova pod Radhoštěm. Na

druhý den měli jet do Ostravy do divadla
na operu Příhody Lišky Bystroušky, a tak
musely kroje do rána uschnout a potom
je bylo třeba vyžehlit, aby v nich mohli
Hukvalďané jet do divadla.

V době oslav 10. výročí úmrtí Leoše Ja-
náčka bylo na Hukvaldech mnoho vý-
znamných hostů. Navštívili také Památ-
ník, jak o tom svědčí řada zápisů v pa-
mětní knize, kterou založila v červenci
1933 Zdeňka Janáčková. V tomto roce se
v pamětní knize objevuje i hodně podpi-
sů hukvaldských i sklenovských občanů. 

Slavnostní průvod při slavnosti k 10. výročí úmrtí Leoše Janáčka 14. srpna 1938



Hukvaldsk˘ obãasník

21

Pražské noviny Pestrý týden ze dne 24.
září 1938 uvádí článek o připravovaném
pražském festivalu k 10. výročí Janáčkova
úmrtí. Autor v něm přibližuje osobnost
a dílo Janáčka. V programu festivalu měla
být představena Janáčkova tvorba. Při-
pravovalo se uvedení jeho tří nejznáměj-
ších operních děl — Její pastorkyňa, Káťa
Kabanová a Příhody Lišky Bystroušky.
Z dalších skladeb to měla být například
Glagolská mše. Jako součást se připravo-
vala výstava dokumentů z Janáčkova ži-
vota a přednáška dr. Helferta. Na garden
párty ve Valdštejnské zahradě měly vy-
stoupit folkloristické skupiny a lidová ka-
pela. Na fotografiích v novinách byli hu-
kvaldští tanečníci, kteří vystupovali na
Hukvaldech na slavnosti 14. srpna a také
kapelník hukvaldské kapely Jiří Mičaník.
To mě vedlo k domněnce, že mezi účin-
kujícími by měli být i naši tanečníci a hu-
debníci.

Ve zmiňovaných pražských novinách
byla také poznámka, že festival se odklá-
dá na pozdější dobu. Zajímalo mě tedy,
zda se tato akce konala. To se mi však ne-
podařilo zjistit. S největší pravděpodob-
ností se neuskutečnila.

Karla Klečková

Komu čtení nevadí
aneb Hukvaldské
pověsti v podání
žáků naší školy

Soutěž nazvaná Komu čtení nevadí,
mimochodem tento její název vymyslel
deváťák Marek, byla určena všem roční-
kům naší školy. Ti menší, z prvého stup-
ně, dostali za úkol přečíst některé knihy
a pak o tom namalovat obrázek. Nejlepší
byli v druhé části programu vyhodnoceni
a odměněni. Ti větší, kteří měli přečíst

pověsti nebo legendy, je měli zdramati-
zovat a samozřejmě zahrát. Byli to žáci 6.,
7. a 8. ročníku, žáci deváté třídy pak vý-
kony svých mladších spolužáků jako od-
borná porota hodnotili.

Tím vlastně po úvodním slovu češti-
nářky paní učitelky Nataši Klečkové,
která celou tuto soutěž měla na starosti,
vyhodnocení začalo. Musím předeslat, že
jsem se dlouho tak nenasmála a nepoba-
vila jako to pondělí 29. března, kdy scén-
ky na motivy pověstí předváděli šesťáci,
sedmáci a osmáci svým kamarádům. Po-
věsti totiž pojali jako parodie se součas-
nými prvky — oblečení, dialogy, písně,
které je doprovázely. Děcka osvědčila
vtip, nápaditost při dramatizaci, tvorbě
kulis, třeba nápad vytvořit představu hu-
kvaldské hradu ze sešitých prostěradel,
na něž deváťák Honza nakreslil kameny,
byl originální. I ostatní rekvizity a masky
vymysleli po svém. Tvůrci dostali prostě
volnost, využili ji, a sami se při tom poba-
vili. Myslím, že se zapojily celé třídy.

První zdramatizovaná pověst byla o Za-
zděném preclíkáři. Ta je známá. Jedná se
v ní o historické postavy — Maxmiliána
Harasovského, krutého hukvaldského
hejtmana, který lid utiskoval koncem 17.
století. Preclíkář Světlík nepochybně na
Horním Sklenově žil, možná i v době Ha-
rasovského, preclíky se ve Světlíkově cha-
lupě pekly ještě před 30 lety. A krásnou
dceru, kterou chtěl Harasovský k sobě do
služby za to, že se její kráva pásla na pan-
ském, asi také měl. Vždyť prostá děvčata
bývala daleko hezčí než panské dcery.
Preclíkář dceru od služby uchránil, ne-
prozradil, kam ji schoval, sám však byl za
to potrestán a zaživa zazděn. Od těch
časů se na zdi hradního paláce objevují
ruce. Představiteli Maxmiliána Harasov-
ského Tomáši Sasínovi udělila porota
první místo za herecký výkon. Nejvyšší
ocenění v kategorii masek a kostýmů zís-
kala maska krávy. No, a že Světlíkova
dcera měla oblečení podle dnešní módy
a tančila na moderní hudbu, mi přišlo
jako půvab parodie.
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Druhá pověst, nazvaná Jak si čerti přišli
pro zámeckého pána, se nemusela týkat
pouze Hukvald a hradu. Všude byli zlí pá-
nové, jejichž duši si po smrti odnesl sata-
náš, ale tělo nebylo možno pohřbít do
země, nepomohlo vykropení knězem,
ani pochování v rybníce, proto nezbylo
než rakev odvézt daleko, nejspíš na Smol-
nou u Velkého Újezda, kde se pohřbívali
odsouzenci. Cestou se vůz několikrát za-
stavil a z rakve se ozývalo bušení. Až na-
konec, i když to měl přísně zapovězeno,
se pacholek přes zákaz ohlédl a vůz ob-
stoupili čerti. Pacholek s katem rakev od-
nesli k lesu a utekli. Nápaditě byla vyřeše-
na situace, kdy kat, kterého si na pomoc
přizvali z Příbora, utíná zámeckému pá-
novi nejdříve hlavu, pak postupně jednu
ruku, pak druhou. Dobrým nápadem
bylo naznačit vůz, kterým chtěli rakev
s mrtvolou pána odvézt pryč z Hukvald,
pomocí tří křesel — vpředu jedno pro
vozku, vzadu dvě pro kata a rakev. „Kůň“,
podle pověsti celý zpěněný, pěnu nazna-

čil šlehačkou ve spreji, což vyvolalo ob-
rovskou salvu smíchu.

Třetí pověst pojednávala o popravě hu-
kvaldského provinilce na šibenici. Nad ní
jsem se docela zamýšlela. Nikde jsem se
totiž nesetkala se zmínkou o tom, že by
na Hukvaldech byla někde stavěná šibe-
nice. Znovu jsem pročítala hukvaldskou
historii a našla jsem v práci pana Jiřího
Tichánka informaci, že hrdelní právo pro
naši obec, i pro Rychaltice, bylo vykoná-
váno v Příboře, což bylo přikázáno kardi-
nálem Františkem Ditrichštejnem. V Pří-
boře existuje u silnice na Nový Jičín
kopec, kterému se dodnes říká Šibeňák
a tam byly stavěny šibenice. Ale také za
německé okupace tam byly páleny knihy,
které byly jako nežádoucí vyřazeny z kni-
hovny. Osmáci, kteří tuto pověst připravi-
li a předvedli, ji časově situovali do roku
1821. To již bylo hrdelní právo Příboru
zrušeno, takže nevím, jak to bylo s trestá-
ním provinilců na Hukvaldech v této
době. Osmáci si prostě vypomohli fabu-
lací. Vytvořili pověst novou.

Opravdu vtipné zdramatizování a předvedení této pověsti jim přineslo první
místo
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Porota to věru neměla lehké. Nevím,
zda tam bylo nějaké lobby. Jisté je, že její
rozhodnutí bylo přijato potleskem. Poba-
vily se děti i paní učitelky. Bylo jim to od-
měnou za práci a čas, který akci věnovaly.

Karla Klečková

Obecní knihovna
Hukvaldy

Ve čtvrtek 5. 6. 2008 v odpoledních ho-
dinách došlo již k tradičnímu setkání
s nejaktivnějšími čtenáři pod názvem
„ČTENÁŘ ROKU 2007“. Z pozvaných
hostů mezi nás přišli paní Alena Lévová
ř. š., p. Jaroslava Michnová, starostka obce.

Vyhodnoceno bylo 11 čtenářů:
Mládež — Kateřina Nevludová, Kateři-

na Rumianová, Jakub Matula, Ondřej
Bujnoch

Dospělí — Eliška Sošková, Kateřina
Větřilová, Libuše Mužná, Jiří Strakoš,
Hana Štolfová, Kateřina Rožnovská

Setkání proběhlo v příjemné atmosféře
spojené s besedou a náměty čtenářů
k provozu knihovny. Je to jedna z mnoha
akcí, které organizujeme. Hlavně u mlá-
deže při těchto setkáních sledujeme a za-
měřujeme se na zvýšení čtenářských do-
vedností a na vztah ke knize. Vyhodnoce-
ni čtenáři byli odměněni knihou a pa-
mětním listem. Pamětní listy zhotovil p.
Stanislav Fojtík — děkujeme.

Závěrem děkuji za vzornou spolupráci
ředitelství školy, p. Stanislavě Fojtíkové za
nákup nových knižních titulů, s nimiž se-
znamujeme čtenáře v hukvaldském ob-
časníku.

Poděkování náleží také paní Karle Kleč-
kové a v neposlední řadě obecnímu úřadu
za každoroční finanční příspěvek na pro-
voz knihovny a všem ostatním, kteří se
podílí na příjemně prožitém odpoledni.

Svatava Hrabovská, knihovnice

Nosál červený —
po letech opět
v ostravské zoo

Návštěvníci ostravské zoo mohou opět
po letech obdivovat nosála červeného —
malou šelmu z čeledi medvídkovitých
původem z Jižní Ameriky, která je blízkou
příbuznou známějších mývalů. Nosály
chovala ostravská zoo v letech 1986 až

2002, kdy se i několikrát rozmnožili.
Vzhledem k jejich atraktivitě se rozhodla
jejich chov opět obnovit. Samec k nám
přišel ze Zoo Plzeň a v brzké době se
dočká dvou partnerek ze Zoo Olomouc.
Nosály mohou návštěvníci vidět v upra-
veném výběhu po medvědech hnědých.
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Derlich Stanislav
oddělení pro kontakt s veřejností

Zoo Ostrava
tel.: 596 241 269

e-mail: derlich@zoo-ostrava.cz
www.zoo-ostrava.cz

Naši tygři Claudius
a Cornelius se dobře
zabydleli v německé
zoo

Dva tygří samečci Claudius a Corneli-
us, kteří na konci ledna odcestovali do
zoo v německém Straubingu, se již dobře
zabydleli. Tygři se narodili v ostravské

zoo 10. srpna 2006 a do německé zoo byli
přemístěni bezplatně v rámci tzv. Evrop-
ského záchovného programu.

Tygry ussurijské chová ostravská zoo od
roku 1970, a to v dnes již nevyhovujících
podmínkách starých klecí z počátku 70.
let min. století. Z tohoto důvodu bylo za-
počato za podpory našeho zřizovatele tj.
statutárního města Ostrava s projektovou
připravou zcela nové přírodní expozice.

S pozdravem
Derlich Stanislav

oddělení pro kontakt s veřejností
Zoo Ostrava

tel.: 596 241 269
e-mail: derlich@zoo-ostrava.cz

www.zoo-ostrava.cz

Nový informační
systém v Zoo Ostrava

Pro nadcházející sezonu vzniká v os-
travské zoologické zahradě nový infor-
mační systém. V areálu zoo byly aktuali-
zovány plány zahrady a rozšířeny o 3
nové botanické stezky, postupně se vy-
měňují staré cedulky s popiskem zvířat
za nové v novém grafickém stylu, objevu-
jí se zcela nové cedulky s popiskem vy-
braných druhů rostlin. Obnovení a rozší-
ření informačních služeb pro návštěvní-
ky zoo umožnilo získání finančních pro-
středků Evropské unie a Moravskoslez-
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ského kraje (v rámci 4. výzvy Grantového
schématu Jednotný komunikační styl
2006 v rámci SROP) v celkové výši 1,7 mil.
Kč.

K dalším výstupům projektu patří řada
propagačních a informačně-vzděláva-
cích produktů, většina ve více jazykových
verzích, zejména polské a anglické, např.
aktualizovaný průvodce zoo, další číslo
zoočasopisu „Ostravský čolek“, letáky,
plakáty, pohlednice, reklamní panely, ale
také sada pracovních listů pro žáky zá-
kladních škol.

Šárka Bartáková
Zoologická zahrada Ostrava, p.o.
Oddělení pro kontakt s veřejností

tel.: 596 241 269
email: bartakova@zoo-ostrava.cz

Rekordní účast
na Chodníčku

Letošnímu pochodu Po zarostlém
chodníčku opět přálo počasí a tak jsme
na jeho startu zaznamenali rekordní
počet 515 registrovaných účastníků. Při-
vítali jsme také 9 000 účastníka. Ten byl
vybrán losováním a stala se jím paní Mi-
lena Kollárová z Příbora. Na stoupající
účast na pochodu nemá asi vliv jen poča-
sí, ale také tradice, dobrá práce organizá-
torů a v posledních třech letech i podpo-
ra společnosti Relax v podhůří Beskyd
a novin TRUBAČ. O letošní pochod pro-
jevily zájem i sdělovací prostředky. Hned
ráno natočila televize Polar Ostrava krát-
kou reportáž, která pak byla vysílána v re-
gionálním zpravodajství stanice PRIMA.
Také Moravskoslezský deník vyslal svou
redaktorku. Převažovali návštěvníci „pře-
spolní“, pochodovalo hodně rodin
s dětmi, osmdesátníci i roční batolata.
Z toho je vidět, že poměrně náročnou, 15
km dlouhou, trasu mohou absolvovat
lidé bez rozdílu věku. Pomáhá tomu jistě
i řada zajímavostí na trase a možnost
dvojího občerstvení. Nejprve ve skanze-
nu Na mlýně a pak to „vrcholové“ na Ku-
bánkově, které je v režii našeho odboru
KČT. Při pětistovce účastníků (odhaduje-
me, že se zúčastnilo dalších asi 60 nere-
gistrovaných účastníků) bylo zajišťování
občerstvení na Kubánkově dost náročné.
Deset organizátorů postavilo altánové
městečko na občerstvení a odpočinek.
Zkontrolovali vrcholové razítko, upravili
okolí, vztyčili vlajky KČT a obce Hukval-
dy. Přichystali tři výčepní místa a rozdě-
lali oheň na opékáni párků. Letos se vše
snědlo a vypilo. Při zajišťování kontroly
na Kubánkově nám obětavě pomáhali
hasiči z Hukvald. Na závěr je tu ještě po-
sezení v cíli na koupališti. Zde se pod li-
pami rozebíraly zážitky z pochodu, kdo
kde bloudil a podobně. Mnozí účastníci

SSSSpppp oooo llll kkkk yyyy
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Společná fotografie účastníků turnaje

si ještě dali guláš (někteří se mi svěřili, že
na Chodníček chodí jen kvůli tomu, na
otevřeném ohni připravovanému, gulá-
ši). A pak je tu ještě jedna kulinářská po-
choutka — chléb s tvarůžkovou poma-
zánkou „Jiříkův šleh“, který byl opět vy-
prodán. Pořadatelská služba na koupališ-
ti se při letošní rekordní účasti téměř ne-
zastavila a pokud bude účast dále stou-
pat budeme se muset zamyslet nad zjed-

nodušením registrace a vydávání účast-
nických listů nebo službu posílit.

Na organizaci a zajištění pochodu se
podílela dvacítka dobrovolníků z řad
členů O KČT ,kterým patří naše poděko-
vání za další zdařilý ročník pochodu. Na
shledanou na podzimním opakování po-
chodu, které se uskuteční v sobotu 25.
října 2008!

Tomáš Elbel

Tenisté zahájili
sezonu

Letošní tenisová sezona byla zahájena
slavnostním způsobem ve čtvrtek 8. květ-
na 2008 v 8.57 hodin. V tuto dobu totiž
uplynulo přesně 30 let, kdy byl uveden do
provozu tenisový areál TJ SOKOL Hukval-

dy a začali jsme na Hukvaldech hrát
tenis. Symbolické zahájení, stejně jako
před 30 lety, provedla dvojice Luboš Drlík
a Tomáš Elbel. Pak se již rozběhla hra na
obou kurtech a 14 hráčů a hráček se vy-
střídalo v tréninkových utkáních čtyřher.

Další akcí, která proběhla k třicetinám
tenisu byl již tradiční turnaj Familly
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Open — turnaj čtyřher rodinných párů.
Uskutečnil se 31. 5. 2008 za účasti 12 žen,
13 mužů a 15 diváků. Soutěžící byli roz-
děleni do tří skupin — smíšená čtyřhra,
čtyřhra žen a čtyřhra mužů.

Ve čtyřhře mužů byly velmi vyrovnané
boje a o vítězi se nakonec rozhodovalo
celkové skóre. Aktivním skórem zvítězili
ing. J. Solanský se synem před Janoškový-
mi. Ve čtyřhře žen zvítězila bez ztráty setu
dvojice Strakošová L. a Návratová S. před
Mičekovou D. s dcerou.

Nejvíce účastníků startovalo ve smíše-
né čtyřhře. Ze 7. dvojic zvítězili ve finále
ing. Kroča S.–Březinová R. nad sourozen-
ci Strakošovými.

Vítězové všech kategorií obdrželi pohá-
ry a všichni účastníci si měli možnost za-
koupit tričko s potiskem k 30. výročí od-
dílu. Kromě sportovního zápolení byl
turnaj i společenským setkáním hráčů
a příznivců tenisového oddílu.

Tomáš Elbel

Výstupy na kopce
kolem naší obce

Letošní první jarní akce, která se usku-
tečnila 29. 3., byla vydařená. Přes 80
účastníků šlo známou trasu. Nejlákavější
je pochopitelně cesta přes jinak nepří-
stupný Kazničov. Po projití dalších vrcho-
lů se zastavujeme v Hospodě u RICHAR-
DA, sponzora této akce na občerstvení.
Po odpočinku vyšla malá skupina dokon-
čit pochod přes Babí horu na koupaliště.
Ostatní zvolili kratší cestu do cíle nebo
domů.

Jiří Strakoš

Turistický večírek
2008

Již posedmé se sešli příznivci turistiky,
ale i další tancechtiví na 7. ročníku Turis-
tického večírku, který turisté KČT Hu-
kvaldy připravili na 12. dubna tohoto
roku ve zdejším společenském sále Zá-
kladní školy Leoše Janáčka.

Jako každoročně hrála na večírku kape-
la Šmidly boys — a jako každoročně se
postarali o bezva zábavu. I samotní pořa-
datelé se činili — připravili bohatou tom-
bolu a pestré občerstvení pro 220 zúčast-
něných. Díky patří i všem sponzorům,
kteří tuto akci podpořili.

za KČT Hukvaldy Slávek Koval

Upozornění ČSV
Členství ve svazu včelařů přináší jeho

členům nejen výhody, ale i povinnosti.
Výbor ZO ČSV Rychaltice proto upozor-
ňuje všechny členy, aby do 15. září 2008
odevzdali jako každý rok př. Emilu Jílko-
vi „Potvrzení o registraci v ústřední evi-
denci“ a „Přílohu k žádosti dotačního
programu 1.D.a“. Vyplněné dokumenty
stačí vložit v obálce do poštovní schránky
př. Jílka. Opomíjení této povinnosti ně-
kterými včelaři každoročně zbytečně
komplikuje podání těchto podkladů na
příslušná místa i správné vedení eviden-
ce.
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ROZLOSOVÁNÍ — ST. ŽÁCI — PODZIM 2008

Kolo Datum Hodina Den Utkání
1. 31. 8. 14.30 neděle Hukvaldy — Lískovec
2. 6. 9. 09.30 sobota Vojkovice — Hukvaldy

10. 10. 9. 16.30 středa Fryčovice — Hukvaldy
3. 14. 9. 14.00 neděle Hukvaldy — Václavovice
4. 21. 9. 10.00 neděle Raškovice — Hukvaldy
5. 28. 9. 14.00 neděle Hukvaldy — Fryčovice
6. 4. 10. 13.00 sobota Lískovec — Hukvaldy
7. 12. 10. 13.00 neděle Hukvaldy — Vojkovice
8. 18. 10. 09.30 sobota Václavovice — Hukvaldy
9. 26. 10. 12.30 neděle Hukvaldy — Raškovice

ROZLOSOVÁNÍ — DOROST — PODZIM 2008

Kolo Datum Hodina Den Utkání
4. 30. 8. 14.15 sobota Hukvaldy — Metylovice
5. 6. 9. 14.00 sobota Ostravice — Hukvaldy
6. 13. 9. 13.45 sobota Hukvaldy — Řepiště
7. 20. 9. 13.45 sobota Hukvaldy — Čeladná
8. 27. 9. 13.45 sobota Hukvaldy — Palkovice
9. 5. 10. 13.15 neděle Janovice — Hukvaldy
1. 12. 10. 09.30 neděle Staříč B — Hukvaldy
2. 18. 10. 12.45 sobota Hukvaldy — Fryčovice
3. 26. 10. 10.00 neděle Lískovec — Hukvaldy

ROZLOSOVÁNÍ — MUŽI — PODZIM 2008

Kolo Datum Hodina Den Utkání
2. 17. 8. 16.30 neděle Hukvaldy — Dobratice
3. 24. 8. 16.30 neděle Hukvaldy — Čeladná B
4. 31. 8. 16.30 neděle Hukvaldy — Baška
5. 6. 9. 16.30 sobota Ostravice — Hukvaldy
6. 14. 9. 16.00 neděle Hukvaldy — Řepiště
7. 21. 9. 16.00 neděle Bukovec — Hukvaldy
8. 28. 9. 16.00 neděle Hukvaldy — Václavovice
9. 4. 10. 15.30 sobota Frýdlant n. O. „B“ — Hukvaldy

10. 12. 10. 15.00 neděle Hukvaldy — Palkovice
11. 19. 10. 15.00 neděle Nošovice — Hukvaldy
12. 26. 10. 14.30 neděle Hukvaldy — Tošanovice
1. 28. 10. 14.30 úterý Staříč — Hukvaldy

13. 2. 11. 14.00 neděle Písek — Hukvaldy
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Aktuální možnost
podpory podnikatelů
ze strukturálních
fondů EU

Capital Consulting je poradenská
a vzdělávací společnost s desetiletou tra-
dicí v oblasti finančních trhů, finanční-
ho managementu a řízení rizik. V po-
slední době se angažuje mimo jiné v po-
radenství při zajišťování dotací ze struk-
turálních fondů EU a zavádění systému
řízení jakosti podle norem ISO 9001
a ISO 14001.

Služby společnosti využívají jak výrob-
ní podniky různé velikosti (ISO, dotace
EU), obecní úřady (dotace EU), tak
i velké banky, investiční fondy či makléř-
ské firmy (vzdělávání).

NAŠE ČINNOST Z AHRNUJE TŘI
HLAVNÍ OBLASTI:

➢ zprostředkovávání dotací EU
o podnikatelským subjektům
o obcím

➢ zavádění a následná podpora
norem ISO 9001 a 14001

➢ vzdělávací činnost (organizujeme
otevřené i zakázkové semináře v ob-
lasti financí, kapitálového trhu, do-
tací ze strukturálních fondů EU,
manažerského a obchodního vzdě-
lávání apod.)

V červenci letošního roku jsou otevřeny
nové dotační programy na podporu pod-
nikatelů.

PROGRAM INOVACE
Podporuje nákup nových technologií

do výroby. Podpora směřuje do zavádění
nových nebo inovovaných výrobků a pro-
cesů.

PROGRAM ICT V PODNICÍCH
Umožňuje podporu zavádění infor-

mačních systémů v podnicích.

Stále probíhají výzvy k podávání žádo-
stí z programů:

PROGRAM NEMOVITOSTI
Určený na podporu rozvoje podnika-

telských nemovitostí. V něm můžete zís-
kat podporu na rekonstrukci výrobního
závodu nebo přípravu pozemků k bu-
doucí výstavbě.

PROGRAM PATENT
Vám umožní získat patent nebo prů-

myslový vzor na nově vyvinutý výrobek.

PROGRAM POTENCIÁL
Program na podporu rozvoje výzkumu

a vývoje v podnicích.

Naše poradenská společnost Vám na-
bízí pomoc při formulaci projektu a roz-
sáhlé přípravě žádosti o dotaci, protože
jen správně podaná žádost má šanci na
úspěch.

Chcete posoudit Vaše projekty z hle-
diska dotací EU?

Zašlete nám Vaše investiční záměry se
stručným popisem projektu a my Vám
bezplatně provedeme Analýzu možností
dotace projektů z fondů EU!

Obraťte se na nás na adrese info@cap-
consult.cz

Tel./fax: 272 730 431 nebo mobil: 732
747 993

Další informace najdete na www.cap-
consult.cz

Capital Consulting, Na Zámecké 11,
140 00 Praha 4

Zpracovala Tkáčová Magda, Informač-
ní centrum Hukvaldy, www.hukvaldy.eu,
infocentrum@ihukvaldy.cz

IIII CCCC     HHHHuuuu kkkk vvvvaaaa llll dddd yyyy     iiii nnnn ffff oooo rrrr mmmm uuuu jjjj eeee
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Separovaný sběr odpadů v obci Hukvaldy
Od zavedení separovaného sběru odpadu v naší obci uplynulo již více než rok.

Dovolte mi pár postřehů a poznámek k této problematice.
Ze všeho nejdřív si určitě každý všímá, zda je v okolí kontejnerů pořádek a čistota

a zda nejsou tyto barevné kontejnery přeplněny. Pracovníci obce tato sběrná místa
pravidelně kontrolují, a pokud jsou kontejnery přeplněny, je odpad průběžně odvážen.

Dále by mohla být na místě otázka, zda tento systém přinesl něco do obecní po-
kladny. Za první dvě čtvrtletí roku 2008 obdržela obec Hukvaldy od společnosti EKO-
KOM, a. s.  cca 120 tis. Kč, což není jistě zanedbatelná částka. I zde ale platí pravidlo,
že čím více obec tříděného odpadu odevzdá, tím více finančních prostředků od spo-
lečnosti EKO-KOM, a.s. obdrží. 

A nyní pár skutečných čísel:
Od července roku 2007, tj., od zavedení separovaného sběru odpadu bylo v obci Hu-

kvaldy vytříděno (v tunách): 
Komodita III. čtvrtletí 2007 IV. čtvrtletí 2007 I. čtvrtletí 2008 II. čtvrtletí 2008
Papír 1,260 1,834 1,188 1,606
Plast 7,082 6,231 4,865 8,664
Sklo 14,037 9,897 9,044 7,888

Pro srovnání uvedu množství separovaného odpadu (pytlový sběr v roce 2007, v tu-
nách):

Komodita I. čtvrtletí 2007 II. čtvrtletí 2007
Papír nesbíralo se nesbíralo se
Plast 4,670 4,580
Sklo 13,540 5,700

Určitě to není zanedbatelné množství vytříděného odpadu. Ale tato čísla by mohla
být mnohem vyšší, protože v popelnicích na směsný komunální odpad se stále na-
chází velké množství skla, papíru a plastů. Je to velká škoda, protože se jedná o cenné
suroviny, které lze dále zpracovávat.

Také bych Vám chtěl ještě pro osvěžení připomenout, co do jednotlivých kontejne-
rů patří a co ne: 

Do kontejneru patří Do kontejneru nepatří
Plast (barva žlutá) kelímky a krabičky od novodurové trubky 

potravin, plastové nádoby a podlahové krytiny, plastové
a PET láhve, sáčky fólie, obaly od nebezpečných látek,
polystyren, výrobky z plastů chemikálií a se zbytky potravin

Sklo (barva zelená) láhve od nápojů, skleněné porcelán, keramika, autoskla,
nádoby, tabulové sklo drátěné sklo, zrcadla

Papír (barva modrá) noviny, časopisy, reklamní mokrý, mastný nebo jinak 
letáky, papírové obaly, znečištěný papír
kancelářský papír, sešity,
krabice od mléka a džusů
(tetrapaky)

EEEE kkkk oooo llll oooo gggg iiii eeee     aaaa     mmmm yyyy
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!!!Prosíme občany, aby do těchto barevně odlišených kontejnerů dávali skutečně jen ten

odpad, který do nich opravdu patří. Svozovou firmou jsme byli upozorněni na skutečnost, že
zejména v kontejnerech na plast se nachází stále mnoho druhu odpadů, které nemají s plas-
ty nic společného. Jedná se například o listí, trávu, lepenku, peřiny a dokonce i uhynulá zvířata!!!

Je třeba si uvědomit, že pokud se v barevných kontejnerech nebude nacházet pouze odpad,
který tam skutečně patří, hrozí, že svozová firma může tento odpad přijmout, jako směsný
komunální a tudíž může dojít k navýšení ceny za svoz.

Všechny plasty patří do žlutých kontejnerů!
Již několikrát jsme upozorňovali na nekalé praktiky firmy, při sběru PET lahví v naší obci, kdy

se stále ještě před některými rodinnými domy jednou za měsíc nacházejí pytle s PET lahvemi.
Také jsme upozorňovali, že tímto způsobem dochází k porušování Obecně závazné vyhlášky
obce Hukvaldy č. 2/2007 o systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a od-
straňování komunálních odpadů a systému nakládání se stavebním odpadem na území obce
Hukvaldy (dále jen OZV), protože tato firma není do tohoto systému začleněna. Naopak naklá-
dá s lukrativní složkou odpadu (PET lahve) v rozporu s touto OZV. 

Tento systém nepřináší občanům žádný prospěch, kromě toho, že nemusí chodit k barev-
ným kontejnerům. Stačí, že pouze vystrčí pytel s PET lahvemi za plot. Obec ale přichází o ne-
malé finanční prostředky poskytované firmou EKO-KOM, a. s., protože tato firma nemá s obcí
Hukvaldy uzavřenou a podepsanou Smlouvu o spolupráci v oblasti zajištění recyklace PET
lahví, na základě níž obec získává finanční prostředky od EKO-KOMu (o systému EKO-KOM
budu informovat v dalším článku). Dále hrozí to, že firma, která svoz separovaného odpadu
v naší obci provádí, může cenu za svoz tohoto odpadu navýšit, protože prodejem vytříděných
PET lahví je dále dotováno zpracování dalších plastů, jako jsou sáčky, kelímky apod.

Proto Vás žádáme, aby jste ukládali všechny plasty na místa k tomu určená obecně závaznou
vyhláškou, to znamená do žlutých kontejnerů. 

Jak vlastně systém EKO–KOM funguje?
Systém EKO–KOM zajišťuje sdružené plnění povinností zpětného odběru a využití odpadů

z obalů prostřednictvím systémů tříděného sběru v obcích a prostřednictvím činnosti osob
oprávněných nakládat s odpadem. To znamená, že společnost EKO-KOM, a.s. fyzicky nenaklá-
dá s obalovým odpadem, ale podílí se zejména na financování nákladů spojených se sběrem,
svozem, tříděním a využitím obalového odpadu.

Na jedné straně společnost EKO–KOM, a.s. uzavírá Smlouvy o sdruženém plnění s osobami,
které uvádějí obaly na trh či do oběhu. Na základě tohoto smluvního vztahu shromažďuje údaje
o produkci obalů a přijímá platby, jejichž výše je závislá na výši vykazované produkce obalů.

Na straně druhé společnost EKO–KOM, a.s. uzavírá „Smlouvy o zajištění zpětného odběru
a recyklaci odpadu z obalů“ s obcemi a osobami oprávněnými nakládat s odpadem. Tyto sub-
jekty mají poté povinnost vést evidenci o množství zpětně odebraného a využitého odpadu
z obalů, na základě které společnost EKO-KOM, a.s. přispívá finančními prostředky na systémy
sběru, třídění a využití obalového odpadu.

Víte že, 
— jeden občan Moravskoslezského kraje vyprodukuje ročně 370 kg odpadů?
— je v Moravskoslezském kraji rozmístěno 12 947 kontejnerů a popelnic na třídě-

ný sběr odpadů?
— z cca 30 vytříděných PET lahví se vyrobí jedna fleecová bunda?
— 50 % komunálního odpadu lze proměnit v elektrickou energii a teplo?

Lukáš Strakoš, místostarosta
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Přijmeme zedníky s praxí, klempíře a pokrývače, zámečníky.
Frýdek–Místek — volejte PO—PÁ 8—14 hod.

608 877 165

PPPPrrrr aaaa cccc oooovvvv nnnn íííí     pppp řřřř íííí llll eeeežžžž iiii tttt oooo ssss tttt iiii

Občané obcí a města mají již řadu let
možnost třídit odpady z domácností.
V součastné době se třídí odpad do nádob
na papír, sklo,  plasty a zbytkový odpad se
ukládá do popelnic a kontejnerů na komu-
nální odpad. Všechny obce netřídí uváděné
druhy, někde nemají například nádoby na
sběr papíru.

V systému nakládání s odpady, který za-
jišťuje Frýdecká skládka, a.s. je  zapojeno
cca 150 000 občanů. Vytříděné odpady
tzv.separované PAPÍR, NÁPOJOVÉ KARTONY,
SKLO A PLASTY jsou sváženy na dotřiďova-
cí linku v Lískovci u Frýdku–Místku. Linkou
prochází ročně velké množství odpadů, ale
ne všechny jsou v takové kvalitě a čistotě,
aby mohly být dotříděny a dále využity.
V roce 2007 bylo celkem na vstupu do linky
přijato 1715 tun papíru, 9762 tun skla
a 1447 tun plastů. Z uvedeného množství
bylo možno dotřídit a odeslat ke zpracová-
ní 1552 tun papíru, 9572 tun skla, ale pouze
1011 tun plastů !!!

Jistě vám neuniklo, že je značný nepoměr
mezi vysbíraným množství plastů předa-
ných do našeho zařízení a odeslaných po
dotřídění a slisování k využití do zpracova-
telských závodů. Tento nelichotivý rozdíl je
dán vysokým obsahem znečištěného plastu
v nádobách a zejména množstvím směsné-
ho komunálního odpadu v nádobách na
plasty, který do těchto nádob nepatří.

V důsledku toho, že jsou mezi námi ne-
zodpovědní, nebo líní? občané, dochází
k znehodnocení práce všech, kteří třídí
správně a poctivě. Nejčastějšími nečistota-
mi v nádobách na plasty jsou použité pleny,
uhynulá domácí zvířata, zašpiněné fólie
(zeminou a barvou), nevymyté značně zne-
čištěné kelímky od jogurtů, ale i stavební
odpady ( cihly, betony) a nebezpečné odpa-
dy, jako jsou obaly od automobilových
olejů, injekční stříkačky, léky apod.

Dovedete si představit, že tyto nečistoty
procházejí na pásech dotřiďovací linkou,
kde zaměstnanci mají dotřídit plasty na
jednotlivé druhy (polyetylén, HDPE, PET
podle barev atd.) , ale přitom se musí pře-
hrabovat ve směsi zapáchajících odpadků ?

Všechen nevyužitelný odpad umístěný
v nádobách na separovaný sběr a dotříděný
na lince se převáží na skládku odpadů, ale
zároveň dochází k znehodnocení čistého
skla, papíru nebo plastů v nádobách. Za
veškerý odpad uložený na skládce se platí
a tím se prodražuje celý systém třídění,
který v konečném důsledku zaplatí občan,
a to i ten, který třídí zodpovědně.

Nebuďte líní — třiďte správně — tento
slogan by měl upozornit na nejčastější
chyby. Například, že PET láhve se mají se-
šlapávat, do kontejnerů na sklo nepatří ke-
ramika a zrcadla, do kontejnerů na papír by
lidé neměli dávat špinavý a mastný papír.
Od února je spuštěna i internetová stránka
www. jaktridit.cz

V současné době se připravuje novela zá-
kona o odpadech, která uvažuje o tom, že
se bude třídit veškerý odpad do pěti složek
— papír, sklo, plasty, nápojové kartony a bi-
oodpady.

Tato novela chce posílit povinnost třídění
pro všechny producenty odpadů a z toho
důvodu bude postupně zvyšován poplatek
za ukládaní komunálních odpadů na sklád-
ky. Z toho důvodu výrazně poroste celková
cena za skládkování odpadů a samozřejmě
i poplatek, který platí občané za odpady.

Pokud chce obec a následně občan za od-
pady platit co nejméně, musí třídit více,
kvalitně a zodpovědně, aby odpadů které
musí být uloženy na skládku bylo co nejméně.

Frýdecká skládka, a.s.

Nebuďte líní — třiďte správně
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Je Vám horko? Je Vám zima? Pro Vás jsme tady!

montáž – servis – prodej
klimatizací a tepelných čerpadel

do: rodinných domů bytových jednotek kanceláří restaurací
novostaveb garáží půdních vestaveb
laboratoří podniků obchodů chat
ordinací čekáren servisů sálů
jídelen podkroví barů

➽ Dýchejte čistý vzduch, zbavený prachu, bakterií, alergenů a dalších škodlivých částic díky
5stupňové filtraci.

➽ Sami si nastavíte teplotu, která Vám bude vyhovovat. V létě se ochladíte, v zimě se zahřejete. 
➽ Plníme i autoklimatizace!

Zdarma Vám změříme prostory a uděláme
návrh klimatizace s tepelným čerpadlem.

☛ Jiří Závada ☛ Ondřej Závada
724 029 987 603 482 663

klimaracingteam@seznam.cz            www.klimaracingteam.cz
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Hukvaldsk˘ obãasník

Nabízíme stavby rodinných domů od základové
desky až po střechu, veškeré zednické práce,
obklady, dlažby, omítky, fasády, zateplování
fasád, pokrývačské práce, zámkové dlažby.

Kontakt: Jiří Fluksa,
Příborská 12/1585, F-M,
608 877 165,
www.mattysgroup.cz


